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Milí spoluobčané,

nastupuje kla-
sické podzimní ob-
dobí a my máme
za sebou řadu za-
jímavých událostí,
které přinesly mě-
síce září a říjen.
Zmíním alespoň několik z nich. Před-
ně bych rád poděkoval všem obča-
nům, kteří přišli k volbám a volili.
Účast byla již tradičně nadprůměrná.
Výsledky voleb jsou již známy a bu-
doucí uspořádání zastupitelstva naší
MČ se dozvíme 10. listopadu 2010
na prvním ustavujícím jednání.Vzhle-
dem k tomu, že nově sestavené za-
stupitelstvo nahradí to původní, je na
místě, abych poděkoval všem zastu-
pitelům, předsedům výborů a komisí
s nimiž jsem měl možnost spolupra-
covat uplynulé tři roky. Spolupráce to
byla dobrá a produktivní. Věřím, že
nově zvolení zastupitelé plynule na-
váží na nastolený trend a budou po-
kračovat ve svědomité práci pro své
občany.

Pro léta 2010–2014 je připraveno
mnoho zajímavého a důležitého.
Doufám proto, že Běchovice neustr-
nou na místě a budou nadále pokra-
čovat v dynamickém vývoji.

Pro čtenáře Života Běchovic pak
mám dobrou zprávu. Vzhledem
k tomu, že se nám v posledním roce
podařilo získat více zdrojů pro finan-
cování naší MČ, zavádíme od listo-
padu opět Život Běchovic jako mě-
síčník.

Pro měsíc listopad přeji všem ob-
čanům hodně zdraví do sychravého
počasí.

Ondřej Martan
„stále ještě“ Váš starosta

V Îivotû Bûchovic

ã. 11/2010 najdete:

Drakiáda

Loučení s prázdninami
a Den zdraví
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ZASTUPITELSTVO – Ú¤AD Mâ

Volby do zastupitelstev obcí konané ve dnech 15.–16. 10. 2010

Výsledky voleb 
Kandidátní listina Hlasy Počet Přepočtený základ Přepočtené % Počet

název abs. v % kandidátů dle počtu kandidátů platných hlasů mandátů

Strana zelených 3 560 30,64 15 11 619,00 30,63 5

Občanská demokratická strana 5 263 45,30 15 11 619,00 45,29 7

TOP 09 2 388 20,55 15 11 619,00 20,55 3

Komunistická strana 408 3,51 6 4 647,60 8,77 0
Čech a Moravy

Počet volených Počet Okrsky Voliči Vydané Volební Odevzdané Platné
členů zastupitelstva volebních obvodů celkem zpr. v % v seznamu obálky účast v % obálky hlasy

15 1 2 2 100,00 1 462 876 59,92 875 11 619

FOTOKRONIKA – VOLBY
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KONTEJNERY

NA BIOODPAD

Na základě nabídky Magistrátu hl.
m. Prahy bude opět proveden sběr

bioodpadu pomocí
velkoobjemových kontejnerů

(VOK) na území naší MČ.

termín přistavení:

7. LISTOPADU 2010
13. LISTOPADU 2010
30. LISTOPADU 2010

OD 13:00–16:00 HODIN

stanoviště:

ZA POŠTOVSKOU ZAHRADOU
DO ŘÍČAN X VÁCLAVA KOVAŘÍKA

druh sbíraného bioodpadu: listí, tráva, větve,
neznečištěná zemina, příp. kuchyňský

bioodpad rostlinného původu, NE živočišné
zbytky

Do odpadu je zakázáno odkládat
živnostenský odpad!

Pozvánka na první

jednání

ZMâ Praha - Bûchovice

po volbách
do zastupitelstev obcí

Vážení, zveme Vás na první jednání 
ZMČ Praha - Běchovice

dne 10.10.2010 
mimořádně od 19:00 hod 

ve velké zasedací místnosti úřadu.

Program jednání bude oznámen na úřední
desce MČ.

MMûûssttsskkáá  ããáásstt  PPrraahhaa  --  BBûûcchhoovviiccee  

vypisuje

GRANTOVÉ ¤ÍZENÍ NA R. 2011

pro zaji‰tûní pfiíspûvku na ãinnost
nebo akci v rámci kulturních, zájmov˘ch

nebo sportovních ãinností.

Uzávûrka je ve ãtvrtek 25. 11. 2010
ve 12:00 hod.

Mgr. Jitka ·najdrová
tajemnice ÚMâ Praha - Bûchovice

Podûkování

Děkuji pracovníkům ÚMČ Praha - Běchovice a paní Svobodo-
vé za dárek a blahopřání k mému životnímu jubileu.

Josef Janouš

Děkuji pracovníkům ÚMČ Praha - Běchovice  za dárek a bla-
hopřání k mým 80. tým narozeninám.

Stanislava Podroužková

Děkuji Úřadu Městské části Praha - Běchovice za blahopřání
a dárek k mému životnímu jubileu.

Věra Podroužková

Děkuji pracovníkům ÚMČ Praha - Běchovice  za blahopřání
a dárek k mému životnímu jubileu. Zároveň i já přeji mnoho
zdraví a pracovních úspěchů.

Josefa Moravcová

Děkuji za projevené blahopřání k mým 80. narozeninám přede-
vším panu starostovi Ing. Ondřeji Martanovi a za nádhernou ky-
tici, kterou mně předal.
Současně bych chtěla poděkovat také paní J. Svobodové, kte-
rá mně za MÚ rovněž k narozeninám poblahopřála a předala
květiny a dárek.

Jiřina Drdlová

Děkuji Úřadu Městské části Praha - Běchovice 
za blahopřání a dárek k mému životnímu 
jubileu.

Marie Jarošová

Děkuji pracovníkům ÚMČ Praha - Bě-
chovice a paní Svobodové za dárek a bla-
hopřání k mému životnímu jubileu.

Bohumila Císařová



4 ◆ ŽIVOT BĚCHOVIC 11/2010

1. Kontrola účasti zastupitelů a určení ověřovate-
lů zápisu

55. řádné zasedání ZMČ Praha - Běchovice zahájil
starosta MČ Ing. Ondřej Martan dne 22.9. 2010
v 18.10 hodin. Zkonstatoval, že jednání bylo řádně
svoláno a vyhlášeno.

Starosta provedl kontrolu účasti zastupitelů:
přítomni 7 – dle prezenční listiny – viz příloha

tohoto zápisu 
omluveni 6 – Petr Kos, Ing. Jiří Santolík, Miloš

Jaroš, Radka Požárková, Jiří Klůna,
Pavel Urban

další přítomní tajemnice ÚMČ Mgr. Jitka Šnajdrová,
Šárka Hudečková.

Starosta zkonstatoval, že při přítomnosti 7 zastupite-
lů je zastupitelstvo usnášeníschopné.

Ověřovateli zápisu byli určeni: František Pošmura,
Mgr. Jaroslav Svátek, náhradník – Michal Jiřík.

2. Návrh na schválení programu jednání 55. zase-
dání ZMČ

Starosta přikročil k projednání návrhu programu.
K návrhu programu nebyly připomínky.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 688 v příloze toho-
to zápisu.

3. Návrh na projednání a schválení zápisu z 54.
zasedání ZMČ

Starosta přikročil k bodu schválení programu z 54.
zasedání ZMČ. Starosta zkonstatoval, že zápis byl
řádně vyvěšen na úřední desce.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 689 v příloze toho-
to zápisu.

4. Návrh na uzavření darovací smlouvy se spo-
lečností PREdistrubuce, a.s.

Starosta informoval o jednání se spol. PREdistribuce,
a.s. o možném dodatečném využití již pronajatého
pozemku. Tento pronájem by se měl pojit s dlouho-
dobou darovací smlouvou, kde by městská část fun-
govala jako obdarovaný subjekt a peníze z tohoto
daru by měly sloužit výhradně k pokrytí výdajů spo-
jených na granty kultury a sportu.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 690 v příloze toho-
to zápisu.

5. Návrh na uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě na
nájem pozemků parc.č. 1272, 1273/1 a 1273/2
zapsaných na LV 587 pro katastrální území Bě-
chovice, obec Hlavní město Praha u Katastrál-
ního úřadu pro hl.m. Prahu, Katastrální praco-
viště Praha společnosti PREdistribuce, a.s.

Starosta uvedl, že s přijetím darů souvisí i další tři
usnesení, týkající se odsouhlasení záměru společ-
nosti PREdistribuce, a.s..

Dotaz vznesl p. Jiřík, co se stane, když toto usnese-
ní nebude odsouhlaseno, zda bude bod č. 4 platit.
Starosta uvedl, že samozřejmě existuje pouze přímá
souvislost mezi jednotlivými plněními.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh nebyl přijat – viz usnesení č. 691 v příloze to-
hoto zápisu.

6. Návrh na souhlas s uzavřením smlouvy o pod-
nájmu ke smlouvě na nájem pozemků parc.
č. 1272, 1273/1 a 1273/2 zapsaných na LV 587
pro katastrální území Běchovice, obec Hlavní
město Praha u Katastrálního úřadu pro hl.m.
Prahu, Katastrální pracoviště Praha společ-
nosti PREdistribuce, a.s.

Starosta uvedl, že v podmínkách nájemní smlouvy je
zakotvena podmínka odsouhlasení jakékoliv smlouvy
o podnájmu pozemku a vzhledem k tomu, že spol.
PREdistrubuce, a.s. nebude nový záměr provozovat
sama, je třeba odsouhlasit i tuto smlouvu.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 692 v příloze toho-
to zápisu.

7. Návrh na udělení souhlasu s výstavbou zá-
ložního zdroje vlastní spotřeby TR 9945 Bě-
chovice 110/22kv na pozemku parc. č. 1273/1
zapsaném na LV 587 pro katastrální území Bě-
chovice, obec Hlavní město Praha u Katastrál-
ního úřadu pro hl.m. Prahu, Katastrální praco-
viště Praha pro společnosti PREdistribuce, a. s.

Starosta uvedl, že dle vyjádření spol. PREdistribuce,
a.s. se jedná o záložní zdroj, určený výhradně pro po-
třeby spol. PREdistribuce, a.s..

Starosta přečetl návrh usnesení.

Zápis z 55. zasedání Zastupitelstva MČ Praha - Běchovice
konaného dne 22. 9. 2010 v zasedací místnosti ÚMČ Praha - Běchovice,
Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9
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Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 693 v příloze toho-
to zápisu.

8. Návrh na uzavření smlouvy o směně pozemku
a zřízení věcných břemen na směnu nemovité-
ho majetku svěřeného MČ Praha – Běchovice –
pozemku parc.č. 921/1 zapsaného na LV č. 587
za pozemek ve vlastnictví Tělovýchovné jedno-
ty Sokol Praha 9 – Běchovice II parc.č. 935/5 za-
psaného na LV č. 867 vše zapsané pro k.ú. Bě-
chovice u Katastrálního úřadu pro hlavní
město Prahu, Katastrální pracoviště Praha

Starosta informoval, že se jedná o již projednanou
problematiku, která řeší realizaci výstavby cvičebny ve
Sportovním areálu Na Korunce. Aby MČ Praha -Bě-
chovice mohla výstavbu realizovat, musí být vlastní-
kem pozemku pod stavbou. Stávajícím vlastníkem po-
zemku je Sokol Běchovice a proto jako nejjednodušší
krok k realizaci záměru městská část upřednostnila
směnu pozemku.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 694 v příloze toho-
to zápisu.

9. Návrh na uzavření smlouvy směnné na směnu
nemovitého majetku svěřeného MČ Praha - Bě-
chovice – pozemku parc.č. 1430/26 zapsaného
na LV č. 587 pro k.ú. Běchovice za pozemky ve
vlastnictví XAVEROV, a.s. parc.č. 717/8, 717/9,
717/12, 717/16, 717/17, 717/19, 717/20, 794,
1279/2, 1409/2, 1409/4 a části pozemků parc.
č. 1368/2, 1368/16 a 1368/20 zapsané na LV č. 708
pro k.ú. Běchovice vše zapsané u Katastrální-
ho úřadu pro hlavní město Prahu, Katastrální
pracoviště Praha

Jako další starosta informoval přítomné o již projed-
nané směně pozemků se společností XAVEROV, a.s.
Jedná se o směnu pozemků, které Hlavní město Pra-
ha prohrálo v soudním řízení se zmíněnou společností
a na kterých má vést v blízké budoucnosti cyklostez-
ka Praha - Běchovice – Praha Horní - Počernice. Aby
mohla být cyklostezka realizována je třeba mít po-
zemky ve vlastnictví MČ Praha – Běchovice. Městská
část proto přistoupila ke směně těchto pozemků za
pozemek v orné půdě v polích mezi Běchovicemi
a Kolodějemi.S dotazem vystoupil p.Mevald, a to o jaký
počet m2 se jedná. Starosta uvedl, že se jedná o smě-
nu zhruba 10 000 m2 ve vlastnictví MČ Praha - Běcho-
vice za 8 500 m2 z vlastnictví XAVEROV, a. s. Dle zna-
leckého posudku však hodnota pozemků, které získá
MČ Praha - Běchovice překračuje hodnotu směně-
ných pozemků ve prospěch XAVEROV a. s. asi třikrát.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 695 v příloze toho-
to zápisu.

10. Návrh na uzavření souhlasného prohlášení na
vyřešení vlastnictví nemovitého majetku du-
plicitně zapsaného v katastru nemovitostí
svěřeného MČ Praha - Běchovice – pozemku
parc.č. 1291/6 zapsaného na LV č. 857 pro k.ú.
Běchovice u Katastrálního úřadu pro hlavní
město Prahu, Katastrální pracoviště Praha

Starosta uvedl, že se jedná o problematiku spojenou
s realizací cyklostezky Běchovice – Horní Počernice,
kde městská část formou smlouvy budoucí kupní, zís-
kává příslib majitelů pozemků o jejich odprodeji výmě-
nou za vyřešení duplicitního vlastnictví jejich pozemků.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 696 v příloze toho-
to zápisu.

11. Návrh na uzavření smlouvy o nájmu pozemku
zastavěného garáží ve vlastnictví Vladimíra
Sojky na pozemku parc. č. 414 zapsaném na
LV č. 587 pro katastr. území Běchovice, obec
hl. m. Praha u Katastrálního úřadu pro hl. m.
Prahu, Katastrální pracoviště

Starosta uvedl, že se jedná o standardní nájemní
smlouvu na pozemky pod garážemi v Běchovicích
s tím, že smlouvy jsou na dobu určitou do 31. 12. 2013.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 697 v příloze toho-
to zápisu.

12. Návrh na vyhlášení záměru na uzavření doho-
dy o narovnání a o převodu nemovitostí k vy-
řešení vlastnictví nemovitého majetku zapsa-
ného v katastru nemovitostí svěřeného MČ
Praha - Běchovice – pozemků parc. č. 233/2
a 234/2 zapsaných na LV č. 587 pro k.ú. Bě-
chovice u Katastrálního úřadu pro hlavní měs-
to Prahu, Katastrální pracoviště Praha

K tomuto bodu starosta rozsáhleji informoval o zvole-
ném důvodu řešení. Sdělil, že v letech minulých, ze-
jména pak v 50-tých letech, proběhla v Běchovicích
řada majetkoprávních změn, které byly velice často ne-
přesně úředně evidovány, ačkoliv všechny ostatní for-
mální kroky byly uvedeny správně. Stalo se tak, že si
lidé například koupili pozemek pro stavbu domu, se-
psali s místním národním výborem řádnou kupní
smlouvu, zaplatili požadovanou kupní cenu, následně
si postavili dům a více než 50 let ho užívali a teprve při



dědickém řízení se objevila chyba, díky níž odmítl Ka-
tastrální úřad přepis nemovitosti.Těchto případů, pokud
je známo bude v Běchovicích více a tento případ může
sloužit jako dobrý precedent k jejich následnému řeše-
ní. Pokud majitelé nemovitostí dodají odpovídající na-
bývací dokumenty, bude se městská část snažit vyjít
svým občanům vstříc a vyřešit tak již dost komplikova-
né majetkové vztahy.S dotazem vystoupil p Mevald a p.
Šubrtová zdali se jedná o precedent projednaný s práv-
ním zástupcem a jestli se jedná o precedent celore-
publikový, nebo místní. Starosta uvedl, že problematika
byla probrána s odborníky na občanské právo a navr-
žená dohoda o narovnání může sloužit jako precedent
pouze pro řešení místních (běchovických) případů.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 698 v příloze toho-
to zápisu.

13.Návrh na vyhlášení záměru na uzavření
smlouvy kupní na koupi pozemku parc. č. 1368/59
zapsaného na LV č. 497 pro k.ú. Běchovice u Ka-
tastrálního úřadu pro hlavní město Prahu, Ka-
tastrální pracoviště Praha

Starosta vysvětlil, že se jedná o převod nemovitosti
v souvislosti s vypořádáním vlastnických majetko-
vých vztahů s Věrou Rambouskovou.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 699 v příloze toho-
to zápisu.

14. Návrh na vyhlášení záměru na uzavření
smlouvy o nájmu části pozemku parc. č. 730
zapsaného na LV č. 587 pro k.ú. Běchovice
u Katastrálního úřadu pro hlavní město Pra-
hu, Katastrální pracoviště Praha

Starosta uvedl, že se jedná o žádost podnikatele M.
Maleckého o využití bývalé vjezdové brány do au-
tobazaru jako reklamního poutače. Na to se dotá-
zal p. Jiřík, zdali již tento vjezd není využíván k re-
klamním účelům, že má podezření, že je to tzv. na
černo. Starosta odpověděl, že k tomuto nemá do-
statek informací, nicméně snahou zmíněného pod-
nikatele je mít reklamu umístěnou legálně.

Hlasování
pro: 6 proti:0 zdržel se: 1

Zdržel se: Michal Jiřík

Návrh nebyl přijat – viz usnesení č. 700 v příloze to-
hoto zápisu.

15. Návrh na vyhlášení záměru na uzavření
smlouvy o nájmu části pozemků parc. č. 738

a 938/7 zapsaných na LV č. 587 pro k.ú. Bě-
chovice u Katastrálního úřadu pro hlavní měs-
to Prahu, Katastrální pracoviště Praha 

Starosta informoval o žádosti společnosti Jarnette
Réclamé, s.r.o. o umístění reklamních poutačů (bilbor-
dů) u komunikace Českobrodská. Uvedl, že se jedná
o pozemky městské části a že komise pro rozvoj měst-
ské části, dopravy a výstavby vyhodnotila toto jako
bezproblémové.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 4 proti: 1 zdržel se: 2

Zdržel se: Michla Jiřík, Libor Šmída

Proti: Mgr. Jaroslav Svátek

Návrh nebyl přijat – viz usnesení č. 701 v příloze to-
hoto zápisu.

16. Návrh na vyvěšení záměru na uzavření sou-
hlasného prohlášení na vyřešení vlastnictví
nemovitého majetku duplicitně zapsaného
v katastru nemovitostí svěřeného MČ Pra-
ha - Běchovice – pozemku parc. č. 590/2 za-
psaného na LV č. 754 pro k.ú. Běchovice
u Katastrálního úřadu pro hlavní město Pra-
hu, Katastrální pracoviště Praha

Starosta uvedl, že se jedná o obdobný případ vyrov-
nání duplicitního vlastnictví zapsaného chybně na
konci 90-tých let Katastrálním úřadem.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 702 v příloze toho-
to zápisu.

17. Návrh na vyhlášení záměru na uzavření
smlouvy kupní na prodej části pozemku parc.
č. 201 zapsaného na LV č. 587 pro k.ú. Běcho-
vice u Katastrálního úřadu pro hlavní město
Prahu, Katastrální pracoviště Praha

Starosta uvedl, že se jedná o již probíranou proble-
matiku v roce 2009, kdy jeden z občanů požádal
o odkup části chodníku před svým domem, který aty-
picky zasahoval do jeho parcely. Komise pro rozvoj
městské části, dopravy a výstavby tuto žádost potvr-
dila jako oprávněnou, proto souhlasila s odprodejem.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 703 v příloze toho-
to zápisu.

18. Návrh na vyvěšení záměru k uzavření smlou-
vy o výpůjčce části pozemků pro stavbu TV
BĚCHOVICE – č.s. 3127, etapa 0016 – RO-
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KYTKA (rekonstrukce lávky přes Rokytku) na
pozemcích parc. č. 732, 767 a 1232/1 zapsa-
ných na LV 587 pro k.ú. Běchovice u Katast-
rálního úřadu pro hlavní město Prahu, Katast-
rální pracoviště Praha

Starosta informoval, že se jedná o přípravu rekon-
strukce dalšího z mostků přes Rokytku, konkrétně jde
o lávku v místě u tzv. Třech mostů. Hlavní město Pra-
ha prostřednictvím svého mandatáře požádala o vy-
půjčení některých pozemků městské části k zařízení
staveniště. Komise pro rozvoj městské části, dopravy
a výstavby tuto žádost schválila.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 704 v příloze toho-
to zápisu.

19. Návrh na vyjádření vlastníka nemovitostí –
pozemků parc.č. 732, 767 a 1232/1 zapsaných
na LV 587 pro k.ú. Běchovice u Katastrálního
úřadu pro hlavní město Prahu, Katastrální
pracoviště Praha k územnímu a stavebnímu
řízení při rekonstrukci lávky přes Rokytku –
stavba TV BĚCHOVICE – č.s. 3127, etapa 0016
– ROKYTKA, rekonstrukce lávky přes Rokyt-
ku v km 16,50667

Starosta uvedl, že se jedná o stejnou problematiku,
nicméně pro stavební řízení je třeba mít souhlas i se
samotným projektem a proto stavebník požádal o vy-
jádření vlastníka nemovitosti k samotné stavbě jako
takové.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 705 v příloze toho-
to zápisu.

20. Návrh na uzavření smlouvy o nájmu části po-
zemku parc.č. 643/1 zapsaného na LV 587 pro
k.ú. Běchovice u Katastrálního úřadu pro
hlavní město Prahu, Katastrální pracoviště
Praha Roksolaně Skácelové

Starosta uvedl, že se jedná o žádost o nájem po-
zemku městské části k využití jako předzahrádky
u bytového domu. Pozemek je ve vlastnictví městské
části. Mgr. Svátek vznesl dotaz, jaké bylo doporuče-
ní stavební komise. Starosta dále uvedl, že komise
pro rozvoj městské části, dopravy a výstavby tento
pronájem nedoporučila. S dotazem vystoupil p. Me-
vald na upřesnění důvodu, proč komise nesouhlasi-
la. Starosta uvedl, že pozemek je součástí jiného zá-
měru městské části a do vyřešení nedoporučuje
komise pro rozvoj městské části, dopravy a výstavby
tento pozemek pronajímat.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 0 proti: 4 zdržel se: 3

Zdržel se: Ing. Ondřej Martan, František Pošmura,
Michal Jiřík

Proti: Mgr. Jaroslav Svátek, Petr Požárek, Libor Šmí-
da. Martin Jech

Návrh nebyl přijat – viz usnesení č. 706 v příloze to-
hoto zápisu.

21. Návrh na odsouhlasení dostavby sociálního
zázemí a úpravu vstupu a lávky pro pěší ve
Sportovním areálu Na Korunce

Starosta uvedl, že se jedná o závěrečný krok tzv. od-
souhlasení výběru zhotovitele na dostavbu Sportovní-
ho areálu Na Korunce. Uvedl, že zhotovitelská firma
byla vybrána v řádném výběrovém řízení a stavba by
měla začít co nejdříve z důvodu nutného dokončení
v tomto kalendářním roce. S připomínkou vystoupila
p. Šubrtová a sdělila svůj názor, že stávající zastupi-
telstvo již nemá mandát na odsouhlasení takto zá-
važného usnesení. Starosta upozornil všechny pří-
tomné, že záměr na dostavbu sportovního areálu byl
dlouhodobě projednáván a bohužel situace neumož-
nila vybrat a odsouhlasit zhotovitele již dříve. Stavba
bude realizována z dotace od Hl. m. Prahy. Výběrové
řízení může být vypsáno teprve ve chvíli, kdy městská
část dostane peníze na účet a následně musí, pro-
běhnou standardní výběrové řízení, které ve lhůtách
zabere 2–3 měsíce.V letošním roce obdržela MČ Pra-
ha - Běchovice veškeré finance k dotačním titulům až
na přelomu měsíce května a června. Poslední za-
stupitelstvo před letními prázdninami proběhlo dne
23. června 2010 a nejbližší další jednání zasedání
zastupitelstva bylo naplánováno na září. O prázdni-
nách se zastupitelstvo neschází z důvodu nízké
účasti jak zastupitelů tak zejména občanů.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 707 v příloze toho-
to zápisu.

22. Návrh na provedení prací na zateplení budovy
ZŠ Mýtní 73

Starosta informoval o získání mimořádných dodat-
cích prostředků pro zateplení budovy základní školy.
Tento záměr byl již projednán na jaře tohoto roku, vý-
běr zhotovitele byl vyhodnocen v průběhu měsíce
září a nyní předkládá zhotovitele ke schválení.

Pan Mevald apeloval na to, že tento bod a některé
body před tím nebyly uvedeny v programu zastupitel-
stva a že toto považuje za chybu. Starosta uvedl, že
si je toho vědom, nicméně jednání zastupitelstva má
30 bodů, z nichž mnohé se doplňují na poslední chví-
li a jak již bylo uvedeno ani jeden z uvedených zámě-
rů není pro veřejnost ani zastupitele neznámým.



Michal Jiřík vyzval ředitele základní školy, aby vy-
světlil přítomným, coby případné neschválení zámě-
ru znamenalo. Mgr. Svátek uvedl, že základní škola
nutně potřebuje rekonstrukci obvodového pláště ze-
jména ze dvora, která je spojena i s výměnou atelié-
rových oken. V případě, že by se schválení odložilo,
hrozí, že se budova dostane do havarijního stavu.
Starosta dodal, že na tuto rekonstrukci přispěl i stát-
ní fond životního prostředí, a proto bylo výběrové ří-
zení velice přísné a dlouhé. V případě, že by se fi-
nance nepodařilo vyčerpat stejně jako u ostatních
investic, musela by MČ veškeré prostředky vracet.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 708 v příloze toho-
to zápisu.

23. Návrh na provedení rekonstrukčních prací na
budově ZŠ Mýtní 73 – akce „Oprava školy Bě-
chovice“

Starosta informoval o tom, že součástí dotačních
vztahů pro rok 2010 je rekonstrukce střechy základ-
ní školy a nejnutnějších oprav interiérů. Na tuto akci
získala MČ dotaci 3 mil Kč. Podílet se bude částkou
500 tis. ze svých prostředků.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 709 v příloze toho-
to zápisu.

24. Návrh na provedení výměny povrchu venkov-
ního hřiště ve Sportovním centru Běchovice

Starosta informoval přítomné o proběhnuvším výběru
zhotovitele na výměnu povrchu venkovního hřiště ve
Sportovním centru Běchovice. Informoval o tom, že
kritériem výběru byla výše ceny. Jako nejvýhodnější
byla vyhodnocena nabídka byla firmy LINHART, spol.
s.r.o. se kterou má MČ velice dobré zkušenosti.

Petr Požárek vznesl dotaz, zda se jedná o peníze
z fondu. Starosta uvedl, že 500 tis Kč je dotace od Hl.
m Prahy a 350 tis. Kč spoluúčast městské části.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 710 v příloze toho-
to zápisu

25. Návrh na provedení rekonstrukce venkovní
terasy na budově ZŠ Praha – Běchovice, Mýt-
ní 73

Starosta informoval o tomto bodu, který byl operativ-
ně zařazen jako řešení naléhavé situace (stejně tak

v bodě následujícím).V průběhu předešlého týden in-
formoval ředitel ZŠ o havarijním stavu pochozí tera-
sy nad prostorem nové družiny, stav terasy byl po-
souzen nezávislou firmou a oprava oceněna na
zhruba 180 tis. Kč. Městská část si nechala zběžně
zhotovit 3 nabídky na provedení prací, jako nejlev-
nější byla vybrána společnost SPOM s.r.o..

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 711 v příloze toho-
to zápisu

26. Návrh na řešení havarijního stavu čerpadel
kanalizace v budově ZŠ Praha - Běchovice,
Mýtní 73

Starosta informoval o sdělení ředitele ZŠ o havarijním
stavu čerpadel kanalizace budovy základní školy a pře-
dal následně slovo řediteli ZŠ Mgr. Jaroslavu Svátkovi
k bližšímu upřesnění. Ten uvedl, že dle posouzení
správcové firmy jsou čerpadla již za hranicí své život-
nosti a bude nutné je v nejbližší době vyměnit.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 712 v příloze toho-
to zápisu

V 19.40 hod Mgr. Jaroslav Svátek požádal přítomné
o cca 5 min technickou přestávku.

27. Návrh na rozpočtové změny MČ Praha - Bě-
chovice

Starosta informoval o nutnosti provést rozpočtové
změny v souladu s rozpočtovými pravidly městské
části příslušných zákonů. Informoval o tom, že měst-
ská část má více peněz přijatých a vzhledem k pro-
běhlým investicím a zejména dlouhé zimě má i vyšší
výdaje. V celkovém úhrnu by měly být rozpočtové
změny rozpočtově neutrální.

Pan Mevald požádal o bližší upřesnění výdajové strán-
ky rozpočtu, starosta uvedl, že budou všechny rozpo-
čtové změny uvedeny v usneseních, nicméně vyjme-
noval alespoň několik změn, a to s nevyššími částkami.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 713 v příloze toho-
to zápisu

28. Návrh na udělení souhlasu s umístěním do
Centra sociálních služeb Běchovice a s uza-
vřením 4 nájemních smluv na byt 

Starosta informoval o situaci, kdy se v průběhu let-
ních měsíců od konání posledního jednání zastupitel-
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stva uvolnili celkem 4 byty v CSS Běchovice. Ná-
sledně byli komisí sociální a zdravotní vyhodnoceni 4
uchazeči a byl podán návrh zastupitelům ke schvále-
ní jejich umístění do CSS.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 714 v příloze toho-
to zápisu

29. Návrh na změnu zřizovací listiny jednotky
sboru dobrovolných hasičů MČ Praha - Bě-
chovice

Starosta informoval o nutnosti změnit zřizovací listinu
jednotky dobrovolných hasičů. Jednotka dobrovol-
ných hasičů byla založena již v únoru r. 2010, nic-
méně k plnohodnotnému zařazení do organizačního
řádu úřadu městské části je třeba, aby byla jednotka
dobrovolných hasičů zcela konkrétně pojmenována,
a určena kam bude zařazena.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 715 v příloze toho-
to zápisu

30. Návrh na změnu organizačního řádu

Starosta informoval o nutnosti změně organizačního
řádu, a to zejména z důvodu zařazení jednotky dob-
rovolných hasičů jako organizační jednotky úřadu
MČ.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 716 v příloze toho-
to zápisu

31. Informace a různé

• Starosta informoval přítomné o vyjádření MČ Pra-
hy - Běchovice ke zveřejněné dokumentace vlivů
záměrů „Modernizace traťového úseku Praha - Bě-
chovice – Úvaly“ na životní prostředí. Uvedl, že MČ
podala k tomuto záměru řadu připomínek, která
zpracovala komise pro rozvoj městské části, do-
pravu a výstavbu.

• V závěru starosta poděkoval všem zastupitelům za
konstruktivní spolupráci v uplynulých letech a obča-
nům za jejich zájem a podnětné příspěvky.

Zasedání bylo prohlášeno za ukončené ve 20.10 ho-
din.

Mobilní obchodní kanceláfi

Pražská plynárenská, a. s. ve spolupráci s dceřinnou
společností  Prometheus, energetické služby, s. r. o.
a vybranými úřady městských částí Prahy a přileh-
lých obcí, nabízí  odběratelům zemního plynu kate-
gorie domácnost a maloodběr novou službu – tzv.
„mobilní obchodní kancelář“ , jejímž prostřednictvím
si jak stávající, tak  i potenciální zákazníci Pražské
plynárenské, a. s. mohou vyřídit  záležitosti, souvi-
sející s odběrem zemního plynu.
Mobilní kancelář bude umístěna v dodávkovém au-
tomobilu VW Transporter, označeném logem Praž-
ské plynárenské, a. s.

Mobilní kancelář poskytuje zejména následující
služby:
• žádost o připojení k distribuční soustavě
• zahájení, převod a ukončení odběru zemního ply-

nu

• změny smluvního vztahu (způsobu placení, zasíla-
cí adresy, jména atd.)

• převzetí reklamace
• sjednání výměny, kontroly a zaplombování plynomě-

ru (zajišťuje Prometheus, energetické služby, s. r. o.
na základě zmocnění Pražské plynárenské Distribu-
ce, a. s.)

• informace k otázkám, souvisejícím s dodávkami
zemního plynu

• přijímání požadavků na zákaznické karty
• tiskopisy a informační brožury

Služeb mobilní kanceláře mohou využít i občané při-
lehlých obcí a částí Prahy.

Datum výjezdů mobilní obchodní kanceláře:

pátek 12. 11. 2010
9:00 – 11:30 hod.

středa 1. 12. 2010
14:30 – 17:00 hod.

na parkovišti v ulici za Poštovskou zahradou
(u kontejnerů na tříděný odpad)

Bližší informace na
tel. č.: 267 175 174 nebo 267 175 202



Z Běchovic od prosince vlakem
dvakrát častěji
Hlavní město Praha, společnost ROPID a České drá-
hy připravily v rámci rozvoje pražského Eska vý-
znamné novinky v jízdním řádu, který začne platit
12. prosince 2010.Díky ztrojkolejnění úseku mezi Lib-
ní a Běchovicemi bude možné zavést další průjezdnou
vlakovou linku přes centrum Prahy. Rozšíření počtu
spojů se ale dočkají i další tratě na území Prahy.

Postupné rozšiřování počtu vlaků po Praze láká stá-
le více Pražanů využít železnici při cestách metropo-
lí. Prodloužená linka S7 umožní nové přímé spo-
jení Radotína, Smíchova s Libní, Běchovicemi či
Klánovicemi. Pro cestující na dvou nejsilnějších lin-
kách pražského Eska to bude bezkonkurenčně nej-
rychlejší nabídka spojení po Praze.

Prodloužení linky S7 z Hlavního nádraží přes
Běchovice do Úval od 12. 12. 2010

• ve špičkách pracovního dne prodlouženo 16 párů
vlaků linky S7 z Berouna do Úval

• z Úval přes pražské Hlavní nádraží do Berouna po-
jedou přímé vlaky ve špičkách pracovního dne kaž-
dých 30 minut

• v úseku Praha – Úvaly ve špičce pracovního dne
vlaky linek S1 a S7 pojedou v souhrnném intervalu
15 minut, tedy dvakrát častěji než dnes

• rychlé spojení berounské trati s východní částí Pra-
hy (Libeň, Běchovice, Klánovice)

• rychlé spojení východní části Prahy s jihozápadní
částí města (Smíchov, Radotín)

• na lince S7 Beroun – Praha – Úvaly budou provo-
zovány výhradně moderní klimatizované jednotky
471 „City Elefant“

Provoz linky S1 z Kolína na Masarykovo nádraží bude
zachován v současných parametrech, tedy v půlho-
dinovém intervalu celodenně a celotýdenně.

Zdroj: Ing. Filip Drápal, ROPID
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Zateplení školy
Škola se po letech zase schová pod lešení. Proč se

vůbec opravuje a proč až nyní? Jak to omezí provoz
ve škole? To jsou asi nejčastější otázky, se kterými 
se nyní setkávám. Abych předešel nedorozuměním
a dohadům, tady je několik základních informací:

1. Co se ve škole všechno opravuje?

Některé opravy menšího rozsahu proběhly již
o prázdninách. Jednalo se zejména o úpravu pro-
stor po bývalé mateřské školce tak, aby vyhovovaly
předpisům pro školní družinu. Bez toho by se nepo-
dařilo zvýšit její kapacitu z původních 50 na sou-
časných 89 míst. Ve třídách druhého stupně byla vy-
měněna podlahová krytina. Problémem nebylo ani
tak zničené linoleum, jako havarijní stav podkladu.
Na některých místech se podlaha začala vylamovat
a propadat. Do souladu s bezpečnostní normou byla
upravena všechna zábradlí ve škole. Jednalo se
o vadu konstrukční – po původních vodorovných
příčkách by děti mohly vylézt a přepadnout. Opra-
veny byly také některé technologie – vzduchotech-
nika a výtahy.

V těchto dnech se přistupuje ke kompletnímu za-
teplení pláště budovy v průměru 14 centimetrů silnou
tepelnou izolací. Práce začnou na staré budově, kte-
rá je díky bohaté výzdobě technologicky nejnároč-
nější. Předběžně je plánováno, že se dále bude po-
stupovat po směru hodinových ručiček a práce se
zakončí stěnou přiléhající do ulice Manželů Lyčko-
vých. Součástí oprav je i potřebná výměna ateliéro-
vých oken v horním patře budovy 1. stupně. Jen pro
upřesnění dodávám, že celkový vzhled budovy zů-
stane samozřejmě zachován včetně všech ozdob-
ných prvků.

Zároveň s touto opravou bude vyměněna střešní
krytina na staré budově a také doplněna o tepelnou
izolaci. Sondy odhalily, že na některých místech je její
vrstva nedostatečná a někde dokonce úplně chybí.
Vyměněna budou i střešní okna, kterými při velkých
deštích zatéká.

Poslední, ale naprosto nutnou částí rekonstrukce,
bude nové řešení terasy na školním dvoře.

2. Podle čeho se vybíralo, co se bude opravovat?

Odpověď je velmi jednoduchá – škola nechala vy-
pracovat nezávislý technický audit budovy, jehož vý-
sledky projednal zřizovatel, Zastupitelstvo MČ i Škol-
ská rada. Technický audit také doporučil priority
a pořadí naléhavosti oprav s ohledem na finanční
možnosti.

Vedle toho zřizovatel nechal na objektu vypracovat
i certifikovaný energetický audit tak, aby mohla být
využita dotace z Ministerstva životního prostředí ČR.

3. Proč některé opravy probíhají až nyní a nevyu-
žilo se období prázdnin?

Vysvětlení souvisí s předchozím odstavcem. Při-
dělená dotace, ze která je hrazena podstatná část
celkových nákladů, stanovuje přesná pravidla od po-
dání žádosti až po výběr zhotovitele. Žádné lhůty nel-
ze v tomto procesu vynechat nebo zkrátit. Jednodu-
še řečeno, má-li být využito prostředků ze státního
rozpočtu, nešlo začít zateplovat dříve.

4. Jak stavební práce omezí provoz školy?

Je zřejmé, že stavba takového rozsahu mít vliv na
provoz školy bude. Proto jsme stanovili a se stavební-
ky dojednali priority, na kterých nám záleží nejvíce.
V prvé řadě se jedná o bezpečnost našich dětí. Žáci
jsou o bezpečnostních pravidlech soustavně informo-
váni od svých třídních učitelů. Všechny vnitřní i vnější
prostory, ve kterých budou probíhat stavební činnosti
jsou řádně označeny a žákům je do nich vstup zaká-
zán, nebo pokud to jen trochu lze, uzamčením zne-
možněn. Vnitřní prostory využívané firmou (sklad škol-
ní zahrady a venkovní WC) jsou mimo část budovy, kde
probíhá výuka. Žádný pracovník stavebních firem nemá
bez předchozího ohlášení volný přístup do školy.

V době výuky bude hluk stavby po dohodě se sta-
vebníkem omezen na nezbytné minimum. Práce, kte-
ré by nejvíce omezovaly výuku, budou podle mož-
ností plánovány do volných dní – podzimní prázdniny,
víkendy, případně dodatečně stanovená mimořádná
volna. V pravomoci ředitele je 5 dní „ředitelského vol-
na“ za školní rok.

Vážení a milí čtenáři, probíhající rekonstrukce bu-
dovy je pro nás ve škole velice náročnou etapou. Zá-
roveň také ale jedinečnou příležitostí, jak podstatně
zlepšit podmínky výuky na naší škole.Věřím, že mohu
počítat i s vaší podporou tak, abychom vše zvládli ku
prospěchu Běchovic, školy, ale hlavně našich dětí.
V případě dalších Vašich dotazů a nebo návrhů se
prosím obraťte na vedení školy, nejlépe e-mailem zs-
bechovice@seznam.cz.

Mgr. Jaroslav Svátek
ředitel ZŠ

Z· A M·

... a škola začíná!!!
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Opět začal školní rok
a my jsme přivítali spou-

stu nových žáčků v naší
školce. Adaptace nových
dětí proběhla na výbor-
nou, děti si rychle zvykly

na paní učitelky, nové pro-
středí a hlavně na nové kamará-

dy. Hned na začátku školního roku nás navštívilo Di-
vadélko pí. Lhotákové, následoval Kouzelník se
zlobivými míčky, na konci září jsme navštívili Pohád-
kovou zemi v Pičíně, kde na nás čekala spousta krás-
ných skřítků a na začátku října k nám přijela pí. Ko-
pecká se zvířátky.

Podzimní období budeme trávit v přírodě, a to buď
formou tematických vycházek nebo výlety do lesa
v Klánovicích, kdy děti mohou pozorovat změny v pří-
rodě.

Také začalo období kroužků, v naší školce měli ro-
diče zájem nejvíce o výuku anglického jazyka, ta-

nečky a aerobik, rozšířenou výuku pro předškoláky,
hru na flétnu, jógu a 1x v týdnu návštěvu solné jes-
kyně na Blatově.

Ještě bych chtěla poukázat na změnu okolí naší
mateřské školy, nový vzhled okrasným záhonkům
daly naše kuchařky-přípravářky, a to pí. Jana Matuší-
ková a Hana Drábková. Za to jim patří velký dík a ob-
div kolemjdoucích.

Tímto bych chtěla poděkovat i MČ Praha-Běchovi-
ce za poskytnutí pomoci při zajišťování doprovodu do
solné jeskyně, konkrétně paní Kamile Dömeové
a také ostatním, kteří se podílejí jakoukoliv měrou na
chodu mateřské školy.

Nové internetové stránky MŠ:
http://skolka-ctyrlistek.cz/

Za mateřskou školu Čtyřlístek

Radka Požárková
ředitelka MŠ

MATEŘSKÁ ŠKOLKA ČTYŘLÍSTEK

KULTURA

Rády bychom se také pochlu-
bily účastí Běchovických včelek
na společenském setkání Nada-
ce Žena u příležitosti svého 10.
výročí s vyhlášením veřejné an-
kety Česká Žena. Akce proběhla
v sobotu 2. října 2010 v repre-
zentativních prostorách Kounic-
kého paláce, který není běžně
přístupný veřejnosti, a bylo se
opravdu na co koukat. Módní pře-
hlídky, setkání s astroložkou, hu-
dební vystoupení skupiny Springtime, Pištínské baletky a jak jinak než BĚCHOVICKÉ VČELKY, a to vše v kou-
zelně zdobených prostorách Kounického paláce. Záštitu nad akcí převzala Ing. Marie Kousalíková, náměstkyně
primátora hl. m. Prahy. Chtěla bych tímto zároveň poděkovat včelkám:

Annabellce Vlkové, Terezce Šálko-
vé, Adélce Jandusové, Natálce
Jandusové, Adélce Svobodové,
Kristýnce Tomáškové, Bertě Březi-
nové, Terče Kubátové, Majdě Kym-
rové, Markétce Budské a Martě
Gutterové.

Kamila Dömeová
Petra Jandusová

Běchovické včelky – taneční vystoupení
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Loučení s prázdninami
Dne 4. 9. 2010 proběhla další
akce MČ Praha-Běchovice ve
spolupráci s Centrem sociál-
ních služeb Běchovice, Ob-
čanským sdružením Nepose-
dou a Městskou policií hl. m.
Prahy pod názvem Loučení
s prázdninami a den zdraví. Za
krásného slunečného počasí
jste si mohli zdarma nechat
změřit hustotu kostí, glykemii,
tlak a také namasírovat šíji. To
vše za doprovodu moderátora,
který seznámil všechny zú-
častněné se zdravotním pro-
gramem a zajímavostmi z oblasti zdravotnictví. Městská
policie hl. m. Prahy dorazila s obrovským skákacím hra-
dem, který nechtěla opustit většina dětí a opět nezkla-
mala s programem pro děti, ve kterém byla spousta cen.
Velký úspěch mělo i malování obličejů, kde fronta na no-
vou tvář neměla konce. Nechyběla ani trampolína a malý
skákací hrad pro nejmenší. Připravený byl i taneční pro-
gram, ve kterém se předvedla taneční skupina AMBRA
z Prahy-Újezda nad Lesy a Nikola Matušíková s Markem
Sviderskim. Jako doplněk byl prodej šperků, kosmetiky
a úprava nehtů nehtovým a kosmetickým studiem U PetRi
– Petra Richterová.

Kamila Dömeová
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Běchovická drakiáda
V neděli 3. 10. 2010 proběhl 2. ročník BĚCHOVICKÉ DRAKIÁDY.
Velice nás potěšila hojná účast rodičů, dětí a hlavně draků. Jen
málo chybělo do kulaté čtyřicítky draků, která létala střídavě na
obou polích za nádrží Jalůvka. Počasí nám přálo, a na nebi létaly
ryby, kytky, letadla, auta, postavy z pohádek a samozřejmě i ně-
které ručně vyrobené kousky, které byly po zásluze oceněny. Sou-
těžilo se ve dvou kategoriích: o nejdéle létajícího draka – 1. místo
Adámek Tomášek a o nejoriginálněji vyrobeného draka – 1. místo
Adélka a Natálka Jandusovi. Ti nejlepší si odnesli poháry a me-
daile spolu s věcnými dary, každý majitel draka dostal odměnu,
spolu s rodiči teplý čaj. Děkujeme všem zúčastněným a těšíme se
zase za rok.

Kamila Dömeová
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Byl druhý říjnový víkend. Předpověď počasí
slibovala mnoho. Tentokrát se však vyplnila,
bylo nádherné slunečné počasí a tak jsme si
ho dokonale užili, včetně těch úplně
nejmenších. Posuďte sami.

1. Společný výlet děti v tomto
školním roce



Všechny děti tímto zvu na
další společný víkend někdy
v lednu, tentokrát si snad uži-
jeme sněhových radovánek.

Více fotek naleznete na na-
šich internetových stránkách
www.tabor-kvet.wgz.cz-výle-
ty-víkendové nebo na
www.praha-bechovice.cz ve
fotogalerii.

Martina – Marťas Vlková
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PŘEHLED TERMÍNŮ KULTURNÍCH, SPORTOVNÍCH
A SPOLEČENSKÝCH AKCÍ – DRUHÁ POLOVINA r. 2010

DATUM NÁZEV ORGANIZÁTOR

13. 11. 2010 Vítání občánků MČ

17. 11. 2010 Lampiónový průvod MČ

27. 11. 2010 Vánoční dílna Neposeda

28. 11. 2010 Den pro dětskou knihu MČ – Věra Santolíková

4. 12. 2010 Mikulášská besídka+taneční večer MČ

13. 12. 2010 Zdobení stromků

14. 12. 2010 Vánoční setkání důchodců

19. 12. 2010 Adventní koncert Neposeda

MČ Praha - Běchovice děkuje
těmto podnikatelům

za příspěvky
na kulturní akci

– Běchovická pouť:

• firmě AutoBernau
• Kateřině Špatenkové
• Janě Jandusové 
• Ladimírovi  Bernáškovi
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I letos se naše knihovna připojila již
do čtrnáctého ročníku celostátní akce 

Týden knihoven
4. 10. – 10. 10. 2010

Jediný rozdíl je v tom, že u nás jde
o „Měsíc knihovny“ – měsíc říjen, proto-
že se všechny aktivity do jednoho týdne nevejdou.

Letošní motto – KNIHOVNA PRO VŠECHNY. Cí-
lem aktivit naší knihovny bylo nabídnout atraktivní vy-
užití volného času nejen novým čtenářům, ale pečo-
vat hlavně o naše čtenáře stávající.

Týden knihoven měl hlavní společnou celostátní
akci Velké říjnové společné čtení aneb Pocta Kar-
lu Hynku Máchovi, od jehož narození uplyne na
podzim 200 let a Františku Hrubínovi, kterému by
17. 9. 2010 bylo 100 let.

V knihovně četly téměř všechny děti základní ško-
ly, které už umí číst. Četly pro děti i paní Rusová
a paní Hrešková z DPS. Menší děti si pak ještě vy-
zkoušely doplnit Hrubínovy verše, soutěžily ve správ-
ném určení verše k obrázku, malovaly cestu kuřátka
v bludišti obilí k pohádce, kterou jsme jim přečetly.
Starší děti se věnovaly osobnosti K. H. Máchy a sna-
žily se určit  v připravené anketě nejpravděpodobněj-
ší obrázek básníka.

Anketa je připravena pro všechny čtenáře i nečte-
náře. Přijďte si tipovat z 22 podobizen, kterou pova-
žujete za nejvěrohodnější. Je možno hlasovat do 11.
11. 2010, kdy bude na rampě NM velká akce k uctě-
ní K. H. Máchy. Můžete hlasovat i na internetu 

http://www.basnikmnohatvari.cz/tojemacha.php.

Jde o společnou akci Národního muzea v Praze,
Národní knihovny a Památníku národního písemnic-
tví za podpory Ministerstva kultury.

V Týdnu knihoven bylo dokončeno hlasování čte-
nářů o nejkrásnějšího skřítka Knihovníčka. U čte-
nářů zvítězil keramický skřítek Elišky Váchové a Rá-
chel Sikorové (31 hlasů), na druhém místě
Knihovníček šitý a lepený Milady Běhounkové (23
hlasů). Třetí mís-
to obhájil kera-
mický skřítek Te-
rezy Krausové
a Aničky Březi-
nové (22 hlasů).
Z kreslených se
nejvíc čtenářům
líbil skřítek Kryš-
tofa Brabence
(15 hlasů). Je
těžké je hodnotit,
všichni Knihovníčci jsou krásní, je v nich totiž zakleto
čisté dětské srdce a nekonečná fantazie.

Zároveň byla vyhlášena další výtvarná i literární
soutěž – „Namaluj, nebo vyrob sluníčko“ a děti od
2. tř. do 5. tř. mají o něm ještě napsat básničku o ně-
kolika verších. Soutěžní výtvory musí byt odevzdány
do 10. 11. 2010 a soutěž bude vyhodnocena ke Dni
pro dětskou knihu – 28. 11. 2010.

Jediná akce neměla dostatečnou účast – „Sejde-
me se u internetu – my starší“. Buď máme v Bě-
chovicích samé mladé, nebo ti starší nemají při hle-
dání v internetu žádný problém. Nebo je jiný důvod?

Pro čtenáře jsou stále ještě do konce října při-
praveny k rozebrání knihy vyřazené, nebo knihy od
čtenářů, které jsou sice zajímavé, ale pro knihovnu
nepotřebné.

PŘIJĎTE NAVŠTÍVIT NAŠI KNIHOVNU!

Věra Santolíková, knihovnice

úterý 9–12, 15–18 a čtvrtek 12–18 hod.

www.praha-bechovice.cz/knihovna

Místní knihovna v Běchovicích
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V měsíci září se událo mnoho zajímavých
akcí. Zmínit bych se chtěl o velice vydařeném
Loučení s prázdninami spojeném se Dnem pro
zdraví, hojně navštěvovaných a stále velice ak-
tuálních závodech Mladé Běchovice a konečně
i 114. ročníku běhu Běchovice – Praha, jehož
přímým účastníkem jsem se stal i já osobně,
a který ke konci důsledně prověřil všechny moje
životní funkce.

Září se stalo v posledních letech jedním z nej-
živějších měsíců roku. Podíl na tom nesou letní
prázdniny, v jejichž průběhu se téměř žádné
akce nekonají, a o to je pak v září větší chuť se
navzájem potkat a vyměnit si společné zážitky
z uplynulých dvou měsíců.

Letos jsme se sešli hned první víkend v září
na Loučení s prázdninami a Dny pro zdraví.
Krásné počasí, nabitý program a mnoho zají-
mavých atrakcí přilákalo nejen spoustu dětí, ale
nově i dospělých a zejména pak seniorů. Akci
připravovala MČ společně se sdružením Nepo-
seda a Centrem sociálních služeb Běchovice.
Všem organizátorům děkuji za spolupráci a tě-
ším se na další společnou akci.

Mladé Běchovice pod vedením pana Jana Je-
cha a ředitele ZŠ Mgr. Jaroslava Svátka proběh-
ly také na jedničku. Téměř sedm set dětí přihlá-
šených do závodu odevzdalo na běchovickém
hřišti to nejlepší ze sebe. S vyhodnocením a gra-
tulací na stupních vítězů nám pak jako již mno-
hokrát před tím pomohl mistr světa pan Roman
Šebrle a Róbert Štefko – mnohonásobný vítěz
běhu Běchovice – Praha. Půlkulatý, 45. ročník
Mladých Běchovic se stal i ročníkem, kdy ná-

vštěvníci mohli zhlédnout průřez letitou historií
závodu v obrazovém dokumentu. Rozdávaly se
také pamětní listy účastníkům závodů, kteří star-
tovali ve více než šesti ročnících. Pečlivě a veli-
ce pěkně zpracovaný exkurz do historie závodů
včetně pamětních listů zpracoval již zmíněný Jan
Jech, za což mu patří náš dík. Vždyť právě Mla-
dé Běchovice se staly již neodmyslitelnou sou-
částí naší novodobé běchovické historie.

Závěrem bych řekl pár slov k běhu Běchovice
– Praha. Poprvé za dobu trvání, kam až moje pa-
měť sahá, při závodech pršelo, bylo deset stup-
ňů, a k tomu jsem slíbil, že vyběhnu s ostatními
borci na trať. Tak se i stalo. Déšť nás omýval více
či méně až do cíle, tedy celých deset kilometrů.
Paradoxně se tak stal docela milým společní-
kem, který nedopustil, aby se můj chatrný, ne-
trénovaný organismus přehřál. (Od záchranářů
jsme se následně dozvěděli, že letošní ročník byl
po dlouhé době jeden z mála, kdy nedošlo k žád-
nému kolapsu mezi závodníky). Musím uznat, že
běchovická desítka je pro netrénovaného člově-
ka opravdu silná káva, a to zejména ke konci. Ko-
pec z Hrdlořez nahoru na Jarov Vám vezme
všechnu sílu, a jestli jsem měl někdy v průběhu
závodu opravdu slabou chvilku, pak to bylo prá-
vě nahoře na Chmelnici. Celý můj běžecký vý-
kon trval 1 hodinu 3 minuty a 37 vteřin a na toho
nejlepšího jsem měl ztrátu dobrou půl hodinu.
Uběhnout se to ale v každém případě dá. Příští
rok do toho půjdu zřejmě znovu, a tak jsem zvě-
dav, s kolika běchovičáky se na startu potkám.

Ing. Ondřej Martan
starosta

Žijeme v Běchovicích

OHLÉDNUTÍ ZA DùNÍM V BùCHOVICÍCH

O âEM V·EM SE DOZVÍDÁME NA SCHÒZKÁCH KLUBU DÒCHODCÒ
– PODùKOVÁNÍ OBYVATELKY CSS

Jmenuji se Jiřina Drdlová. Jsem obyvatelkou CSSB a rovněž členkou Klubu důchodců
v Běchovicích. Chtěla bych touto cestou poděkovat (a myslím si i jménem ostatních
přítomných na schůzce KD dne 5. října 2010) panu Ing. Ondřeji Martanovi, starostovi MČ
Praha 9 - Běchovice za informace doprovázené fotografiemi, které nám seniorům
přednesl na schůzce Klubu důchodců a které se týkaly návštěvy a výměny zkušeností
např. v oblasti péče o seniory mezi starosty MÚ z obvodu Prahy 9 a jejich partnery
v Norsku.

Všichni posluchači byli tímto zajímavým výkladem pana starosty obohaceni a velice spokojeni.

Jiřina Drdlová
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Léto v Centru sociálních služeb Běchovice
Vážení čtenáři,

opět je pár měsíců za námi, a tak dovolte, abych
Vás informovala o aktualitách z naší organizace.

Nejprve jedno krátké ohlédnutí. Na začátku září,
konkrétně 4. 9. 2010, jsme ve spolupráci s MČ Praha
- Běchovice a o.s. Neposeda spolupořádali Loučení
s prázdninami a Den zdraví. Jakkoli se mohlo zdát
toto spojení neobvyklé, výsledek nás všechny velice
potěšil. Celé odpoledne vládla příjemná atmosféra,
prolínaly se tu všechny věkové kategorie, a dokonce
vyšlo i hezké počasí.

Naše organizace sice usiluje o vícezdrojové finan-
cování, největší část finančních prostředků však
s ohledem na důvod existence služeb a jejich zákon-
nou regulaci, i nadále tvoří veřejné zdroje. Třemi nej-
většími poskytovateli dotací jsou již zmíněné MPSV,
dále náš zřizovatel (tj. MČ Praha - Běchovice) a gran-
ty Hlavního města Prahy.V souvislosti s vývojem eko-
nomické situace v republice lze však očekávat snižo-
vání příspěvků.

Nezanedbatelnou součástí příjmové stránky orga-
nizace jsou platby od samotných uživatelů, či jejich
rodin, za odebrané služby (pečovatelská služba, od-
lehčovací služba). Ačkoli se kapacita využití služeb
pohybuje u maximální hranice, tyto příjmy pokrývají
necelou třetinu rozpočtu, a ani do budoucna nelze
očekávat výrazné zvyšování.

Oblast získávání finančních prostředků, na niž
jsme se začali zaměřovat v letošním roce a hodláme
v ní pokračovat i nadále, jsou sponzorské dary od jed-
notlivců (fyzických osob) i firem (právnických osob).
Budu velice potěšena, pokud Vás příště budu moci in-
formovat, že jsme letos seznam podporovatelů vý-
znamně rozšířili. Tyto prostředky využíváme přede-
vším k zajištění provozu organizace s vysokou
kvalitou služeb a péče a jejímu dalšímu rozvoji. Pod-
pořit nás můžete i Vy!

Těšíme se na viděnou!

Mgr. Melanie Zajacová, 
ředitelka

Tel. 281 045 783, 775 203 100, 
melanie@cssb.cz
http://www.cssb.cz

Za CSS Běchovice jsme měli připravené informač-
ní stánky o našich službách a o připravovaných akti-
vitách (pondělní i čtvrteční aktivity jsou přístupné
všem zájemcům z blízkého i vzdálenějšího okolí). Zá-
roveň jsme zajistili zdravotní program včetně instruk-
táže Nordic Walking. Úspěch této aktivity potvrzují
statistiky (měření glykemie: 43 osob, měření tlaku,
pulsu a tuku: 51 osob, denzitometrie/hustota kostí: 28
osob, instruktáž NW: 20 osob). Skutečný počet zá-
jemců byl vyšší, převyšoval však možnosti měření
z důvodu časového omezení akce (3 hodiny).Věříme,
že se nám program podaří zajistit na obdobnou akci
i příští rok.

A teď výhled do budoucna. Jelikož jsme „načali“ již
čtvrté čtvrtletí roku 2010, nastal čas bilancování
a plánování. Právě v této chvíli sestavujeme rozpočet
na příští rok a předkládáme žádosti na Ministerstvo
práce a sociálních věcí a další instituce. Jak jsme byli
úspěšní se dozvíme až ke konci tohoto roku, v ostat-
ních případech i později. Dalo by se tedy říci, že na-
stává období každoroční nejistoty.
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114. deštivé Běchovice

Poslední zářijovou neděli se již po 114. konal tra-
diční běžecký závod Běchovice – Praha, nejstarší sil-
niční běh s nepřerušenou tradicí v Evropě. Čím byl
ten letošní výjimečný a zajímavý?

Určitě první, co je třeba zmínit, bylo deštivé poča-
sí. Borci na startu se shodli, že něco takového mini-

málně dvacet let nepamatují. Větši-
na běžců ale také dodala, že dává
přednost dešti před úpornými ve-
dry. Takže rozmary počasí se staly
problémem především pro nás po-
řadatele – museli jsme zrušit ofici-
ální závod na kolečkových bruslích
a ve škole, kde byla startovní kan-
celář, to chvilkami vypadalo jako
v utečeneckém táboře. Přes to pře-
se všechno si myslím, že situaci
jsme zvládali bez problémů, za což
patří všem dobrovolníkům, kteří na
závodě spolupracují, velký dík.

Zajímavý byl závod i ze sportov-
ního hlediska. Do cíle doběhlo cel-
kem 1157 závodníků a kdo sázel
na vítězství favoritů předešlých
ročníků, musel být překvapen –
v mistrovské kategorii mužů zvítě-
zil časem 31:27 Milan Kocourek,

v mistrovské kategorii žen překonala Petru Kamín-
kovou v samém konci závodu Ivana Sekyrová ča-
sem 37:51.

Z běchovických účastníků dovolte zmínit alespoň
dva – pan Luboš Otčenášek běžel závod již po třia-
padesáté, čímž si v cíli zajistil zasloužené ovace

SPORT
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Kvůli počasí (přesně z filmu Na samotě u lesa pod-
le pana Kemra – „chčije a chčije!“) jsem závod ofici-
elně zrušila, ale nakonec se pro jízdu bez startovních
čísel a jen pro radost rozhodlo 9 bruslařů! Sami si jíz-
du odstartovali a jeli. Udělalo mi to fakt hroznou ra-
dost! Je síla připravit závod a počasí to takto zlikvi-

duje! ... Bylo mi
z toho pěkně smut-
no, ale díky organi-
začnímu týmu se to
vše hravě zvládlo! ...
pak jsem se už vě-
novala vypisováním
diplomů a předávání
cen ... bylo to od těch
skalních bruslařů,

a také obdiv nás všech. Připomínám, že rekord
v počtu účastí doposud drží pan Kočí s pětapa-
desáti starty. Poprvé se vydal na trať pan sta-
rosta Ondřej Martan, jemuž také patří uznání,
stejně jako ostatním účastníkům. A kdoví, mož-
ná po běhajících premiérech a primátorech se tu
začala tradice běhajících běchovických staro-
stů. Necháme se překvapit na 115. Běchovicích.

Mgr. Jaroslav Svátek

In-line Běchovice
i od pomocníků – organizátorů (Vladěna a Kristýna
Stejskalovi, Jana Jahnová, Fanda Bílek, Pavlína
Šustková), moc milé, že mě v cíli podpořili a pomoh-
li..fakt moc díky! ... musí mě mít hrozně rádi! A já už
se proto moc těším, že příští rok bude zase na dal-
ších 6 let odstartováno jen teplo a sluníčko, aby na
trať vyrazilo zase ke dvěma stovkám bruslařů! 

Pořadí v cíli:
1. Lukáš Vevera čas 13:36:60
2. Martin Jirsa čas 13:38:80
3. Filip Šustek čas 15:52:30
4. Jiří Louda čas 16:24:40
5. Daniel Svoboda čas 20:33:30
6. Pavel Svoboda čas 20:34:36
7. Jan Jára čas 22:01:70
8. Kočárek s dvojčaty 

a oba rodiče Reichlovi čas 38:40:10

Specielní poděkování za
podporu:
– ZŠ Běchovice – záze-

mí startu – umístění
informačních cedulí

– Městská část Praha
Běchovice – grant
a sponzorský dar – cí-
lová plachta pro závod

– A-Z Centrum – zhoto-
vení fantastických stup-
ňů vítězů v krátké době

Ivana Kafková
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bruslení na kolečkových bruslích v kryté hale v Let-
ňanech, určitě zase bruslení venku na ledu na led-

ních bruslích – tedy pokud
budou vhodné podmínky
počasí a bude ten správný
mráz a pan správce Na Ko-
runce i v letošní zimní sezó-
ně zajistí ledovou plochu.
Čeká nás také lyžařské
soustředění na horách,
a jak to vypadá, zůstaneme
opět věrni Rennerovkám!

Ivana Kafková
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Ukončení bruslařské sezóny
Ve středu 6. 10. 2010 jsme se na bruslařské drá-

ze Na Korunce v Běchovicích sešli, abychom s od-
dílem kolečkového bruslení ukončili bruslařský rok
2010. Děti i dospěláci dostali dárky, které jsem zaji-
stila z grantu našeho místního úřadu v Běchovicích
a od sponzorů. Protože „řádí“ různé angíny a chřip-
ky, nebyli jsme zdaleka všichni, ale i tak jsme vy-
hodnotili naše bruslařské dovednosti – nejen při
účasti na oddílovém bruslení, ale v průběhu roku

i na závodech a růz-
ných bruslařských
akcích a také na jíz-
dách na bruslích
noční Prahou. A co
je před námi? Když
se v zimě bruslit
venku na kolečko-
vých bruslích nedá?
Určitě pár hodin

Prosluněné 45. Mladé Běchovice

Slunečné počasí přivítalo v soubotu 18. září v Bě-
chovicích 505 závodníků ve stáří od necelého roku do
čtrnácti let na běžeckém závodě Mladé Běchovice.
Na fotbalovém hřišti, které nám tradičně propůjčil pan
Petr Požárek, byly připraveny tratě od 50 metrů do
jednoho kilometru. A dlouho nezůstaly prázdné. Od
časného rána proudily davy sportuchtivých dětí do
startovní kanceláře, kde jim žáci místní školy vydávali
startovní čísla. Před devátou hodinou starosta obce
Ing. Ondřej Martan zahájil 45. ročník závodu a popřál
běžcům sportovní úspěchy. Těch dosáhli závodníci
vzápětí.

Pořadatele potěšil zvýšený zájem u starších kate-
gorií.V kategorii starších žáků dominovali běžci z ŠSK
Újezd nad Lesy, kteří obsadili pět prvních míst. Ale ne-
zúčastnili se jen běžci z okolí. V cíli jsme zaznamenali
i borce z Buštěhradu, Vlašimi, Kolína nebo Kralup. Nej-
vzdálenějším závodníkem a současně i jedním z nej-
mladších byl Daniel Petr Fehér, který má v rodném lis-

tě Las Vegas. Nutno podotknout, že jeho děda Petr Fe-
hér je již řadu let jedním z pilířů organizačního výboru
a jeho otec stejného jména na tratích Mladých Běcho-
vic získával cenné kovy v 22.–25. ročnících. Mladé Bě-
chovice si oblíbila i Karolína Kuncová, která ke své

S číslem 116 bojuje Matěj Němec, který celkové skončil na 
3. místě.
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Poslední týden v srpnu jsme absolvovali letní fotbalo-
vé soustředění v Kořenově. K dispozici jsme měli horskou chatu Zvo-
nici s maximálním vybavením a travnaté fotbalové hřiště v Kořenově.
Přípravu jsme soustředili hlavně na vytvoření pevného a semknutého
kolektivu a samozřejmě také na fotbalové dovednosti. V rámci sou-
středění jsme odehráli přátelské zápasy s mužstvy z Dobřejovic (MPŘ
0:3, SPŘ 3:0). Kromě tréninků, kterých bylo opravdu hodně, jsme si
udělali výlet historickým vláčkem, navštívili jsme sklárny a pivovar

stříbrné medaili z 22. ročníku přidala zlatou medaili
svojí dcery Sylvy Hanákové. Nejcennější kov vybojo-
vala i Kateřina Šebrlová a stříbnou medaili Nicolas
Štefko. Že jsou vám jména povědomá? Samozřejmě.
Vždyť je na závody doprovodili a ceny předávali jejich
otcové desetibojař Roman Šebrle a sedminásobný ví-
těz závodu Běchovice Róbert Štefko.

Každý vítěz získal hodnotné ceny a pohár z rukou
starostů okolních městských částí. Městské části re-
prezentovali Andrea Vlásenková, Ondřej Martan,
Zbyněk Richtr a Ivan Liška. Posledně jmenovaný byl
tradičně patronem závěrečného běhu dětí s postiže-
ním – desátého ročníku závodu Běchovická stovka.
Vítězkou se stala Martina Vinšová z SK Paprsek
Hloubětín. Závěrečným aktem bylo jako vždy losová-
ní výherce horského kola od firmy Ipex, jehož maji-
telkou se stala Linda Eibichová z Újezda nad Lesy.
Výsadou nejlepších závodníků se již druhým rokem
stalo vysazení stromu v okolí hřiště. Věřím, že se na
příští ročník dobře připravíte, aby se vaše jmenovka
mohla objevit u dalšího vysazeného stromu.

Chtěl bych podě-
kovat za účinnou po-
moc učitelům a žá-
kům základní školy,
bez jejichž pomoci
by zkušený tým zá-
vody nemohl zreali-
zovat. Samozřejmě
i těm patří velký dík
za přípravu a průběh
závodu, jmenovitě
pak musím poděko-
vat paní Motykové,
Kopejskové, Hubko-
vé, Šmídmajerové,
panu Svátkovi, Fe-
hérovi, Jiřímu Jan-
dusovi a dalším.
Ocenění zaslouží
i sponzoři závodu
z řad rodičů – manželé Velíškovi, Pencovi a Míčovi.

Jan Jech, ředitel závodu

S číslem 1 běží do cíle Daniel Petr
Fehér z Las Vegas.

Anežka Kopecká z Prahy 4 dovedla startovní pole mladších 
žákyň až do cíle.

Z rukou Romana Šebrle přebírá cenu Jakub Novotný z Líbeznic.

JAK TO VEDEME?
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Oddílové okénko

Tak nám začala nová fotbalová sezona.
Mužstvo školičky se účastní I. ročníku soutě-
že MINI Star pořádané Sportovním centrem
Běchovice, mladší a starší přípravky soutěže
7+1 pořádané Pražským fotbalovým sva-
zem. V soutěžích začínáme sbírat první ús-
pěchy (i když to není nejdůležitější, ale sa-
mozřejmě to potěší). Školička zvítězila
v prvním turnaji v Úvalech, mladší přípravka
válcuje soupeře a je na krásném třetím mís-
tě tabulky, starší přípravka figuruje na se-
dmém místě. Bohužel, umístění by mohlo být
i lepší, kdyby kluci makali a nepodceňovali
soupeře! 

Do nové sezony jsme získali další hráčské
posily z Koloděj, Dubče, Kyjí a Sibřiny. Věří-
me, že se kluci do mužstev zapracují a zvýší
naši údernou sílu.

Mužstvo starší přípravky jsme vybavili no-
vými dresy, a za pomoci Petra Požárka jsme
vybudovali nádhernou travnatou plochu pro
tréninky a přípravné zápasy. Další tréninkové
hřiště s umělým povrchem 3. generace bylo
vybudováno díky Úřadu MČ Praha-Běchovi-
ce a díky panu starostovi v areálu Sportovní-
ho centra. Můžeme se tedy v současnosti po-
chlubit velmi kvalitním zázemím, které nemá
nikdo v okolí  k dispozici. Krytá hala, hřiště
s přírodním trávníkem a hřiště s umělým po-
vrchem 3. generace!

v Harrachově, vydrápali jsme se na rozhlednu Štěpánka
a každý den jsme byli v lese na houbách.

A co nás čeká v nadcházejících měsících? Dohrát dru-
hou část podzimní mistrovské sezony, účast v Zimní lize
pořádané SC Běchovice (2 mužstva SPŘ a 1 mužstvo
MPŘ) a na dalších jednodenních turnajích jak ve SCB, tak
mimo Prahu. Milan Štěpán

Výsledky Sršňů

ŠKOLIČKA

Turnaj MINI Star – Úvaly:

Běchovičtí Sršni – Úvaly 2 : 2
Běchovičtí Sršni – SK Viktoria Žižkov 2 : 1
Běchovičtí Sršni – AFK Milovice 3 : 1

Přátelská utkání:

Běchovičtí Sršni – Sokol Kolovraty 0 : 5
Pragis Satalice  – Běchovičtí Sršni 1 : 1
Běchovičtí Sršni – Sokol D. Počernice 1 : 1

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA

Přátelská utkání:

SK Zeleneč – Běchovičtí Sršni 3 : 2

Mistrovská utkání:

FK Újezd nad Lesy – Běchovičtí Sršni 2 : 0
Běchovičtí Sršni – FSC Libuš 1 : 1
TJ Kyje – Běchovičtí Sršni 0 : 0
Běchovičtí Sršni – SK Střešovice 1911 8 : 0
Sokol Cholupice – Běchovičtí Sršni 1 : 2
Běchovičtí Sršni – FC Zlíchov 1914 6 : 0

STARŠÍ PŘÍPRAVKA

Přátelská utkání:

Běchovičtí Sršni – SK Český Brod 6 : 4
SK Zeleneč – Běchovičtí Sršni 4 : 2
Sokol D. Počernice – Běchovičtí Sršni 3 : 1
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Mistrovská utkání:

Bohemians 1905 – Běchovičtí Sršni 10 : 0
Běchovičtí Sršni – AFK Olympia Šeberov 0 : 3
Sokol Cholupice – Běchovičtí Sršni 0 : 7
Běchovičtí Sršni – TJ Kyje 1 : 1
Slovan Bohnice – Běchovičtí Sršni 3 : 2

Turnaj přípravek „O pohár starosty Běchovic“
Běchovičtí Sršni – SK Slavoj Koloděje 1 : 0
Běchovičtí Sršni – TJ Kyje 2003 1 : 0
Běchovičtí Sršni – FK Viktoria Žižkov 2002 1 : 1

O 3. místo
Běchovičtí Sršni – FK Újezd nad Lesy 0 : 1

Vážení Běchovičtí spoluobčané, dovolte, abychom
Vás informovali o novinkách a dění v areálu Sportov-
ního centra Běchovice.

Jak již bylo v předchozích příspěvcích zmíněno, mů-
žeme nyní zkonstatovat, že budování hřiště na plážo-
vý volejbal je hotové. Pravda, ještě přijdou na řadu
drobnosti, jako je natažení ochranné sítě u silnice
Českobrodská, úprava okolního terénu a vysázení
okrasných stromků. Vše chceme dokončit tak, abyste
vy i ostatní sportovní nadšenci mohli toto hřiště užívat
hned jak to na jaře hezké počasí dovolí. Druhá zmín-
ka byla o hřišti s umělým povrchem. I tato věc se po-
dařila! Nyní se zpracovává návštěvní řád, kde budou
také vyčleněné hodiny pro běchovické děti. Plocha
hřiště je 24 x 40 metrů a je určena výhradně pro spor-
ty jako je fotbal a nohejbal. Díky těmto aktivitám stoup-
la účelovost tohoto překrásného sportovního stánku,
a věříme, že se stane vašim často navštěvovaným re-
laxačním místem. Nechceme se s tímto ale do bu-
doucna spokojit. Plánujeme zrekonstruovat šatny pro
nové hřiště. V současnosti máme k dispozici pouze tři
šatny, což je nedostačující. Dále chystáme zprovoznit
občerstvení ve formě nekuřáckého sportovního klubu
s venkovní zastřešenou terasou s výhledem na hřiště
a prostory pro cvičení aerobiku, sebeobrany a stolní-
ho tenisu o ploše cca 100 m2.

MISTROVSTVÍ ČR V NOHEJBALE 
VETERÁNŮ – NOSTALGIA CUP 2010

V sobotu 18. září se na celý den stalo Sportovní
centrum Běchovice spolupořadatelem významné
sportovní události – Mistrovství ČR v nohejbale vete-

ránů. Soutěže
se zúčastnilo
osmnáct tříčlen-
ných mužstev
z celé republiky.
Za krásného
slunečného po-
časí, při dobrém
pití a chutném
občerstvení, získalo titul mužstvo Východočeši, dru-
hé místo obsadil tým Jihlava a třetí místo obsadilo
mužstvo ze Stříbra. Na této akci byl přítomen štáb
České televize, který zde natočil vstup do regionální-
ho sportovního vysílání ČT 4. Jak jsme vypadali v te-
levizi jste mohli vidět ve čtvrtek 30. 9. Podle vyjádře-
ní spolupořadatele by se stejná akce měla u nás
konat znovu, to už ale s mezinárodní účastí!

FOTBALOVÝ TURNAJ PŘÍPRAVEK 
„O POHÁR STAROSTY BĚCHOVIC“

V neděli 10. října se na hřišti SCB uskutečnil fotba-
lový turnaj přípravek. Za účasti osmi mužstev byl slav-
nostně zahájen provoz hřiště s umělou trávou 3. ge-
nerace. Pro vítěze byl připraven půlmetrový pohár
a ani ostatní mužstva neodešla s prázdnou. Poháry
byly připraveny i pro další zúčastněná mužstva a pro
každého hráče medaile. Počasí bylo nádherné, stejně
jako atmosféra doprovázející tuto akci. Po krásných
soubojích nakonec pohár za vítězství získalo z rukou
pana starosty Ondřeje Martana mužstvo FK Viktoria
Žižkov 2001. Také došlo k vyhlášení nejlepšího bran-
káře a střelce turnaje, kteří za své výkony obdrželi
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hodnotné ceny. Míč Jabulani přímo z dějiště MS ve fot-
bale v JAR a originální dres Petra Čecha s vlastno-
ručním podpisem musely udělat opravdu radost. Tur-
naje se dále zúčastnili – FK Klánovice, FK Újezd n. L.,
Běchovičtí Sršni, TJ Kyje 2002, TJ Kyje 2003 a FK Vik-
toria Žižkov 2002. Jako doprovodný program byl dále
připraven skákací hrad, maxi trampolína a odpoledne
po ukončení turnaje představení Českého loutkového
divadla PRAHA. Opět se ukázalo, že pan starosta žije
s Běchovicemi a pro Běchovice!

PŘIPRAVOVANÉ AKCE

Od listopadu začne série halových turnajů našich
nejmenších fotbalistů. Již nyní máme přihlášená muž-
stva jak z Prahy, tak i ze Středočeského a Ústeckého
kraje. Postupně
se tedy dostává-
me díky kvalitní-
mu zázemí
a dobré organi-
zaci do hledáč-
ku oddílů mimo
pražský region,
což je velmi po-
těšující, ale také
velmi zavazující.
Chceme prostě
Běchovice kva-
litně reprezentovat a dělat jim dobré jméno.

Nechceme se soustředit výhradně na sportovní ak-
tivity, ale chceme se zaměřit i na kulturní a spole-
čenský život. V prostorách haly budeme pořádat ve
spolupráci s Úřadem městské části Běchovice tra-
diční bály a taneční zábavy pro všechny věkové ka-
tegorie, představení loutkového divadla, karneval jak
pro děti, tak pro dospělé a další tematické akce.V so-
botu 4. prosince proběhne v hale Sportovního centra
tradiční Mikulášská
besídka a následně
Mikulášská taneční
zábava. V sobotu
22. ledna 2011 se
uskuteční po dlouhé
době První hasičský
bál, na který Vás tím-
to všechny srdečně
zveme.

Milan Štěpán
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Přírodní bohatství

Zajímavé přírodní lokality 
v okolí Běchovic

Znáte přírodní památku Litožnice
a historii tohoto místa?

Přírodovědecky hodnotné území, o kterém pojed-
návají následující řádky se nachází při jižním okraji
naší městské části. Věnovat se budeme přírodní pa-
mátce Litožnice.

Vraťme se nejdříve o několik století zpět a podíve-
jme se na historii této lokality. Litožnice byla dříve far-

ÎIVOTNÍ PROST¤EDÍ

Pohled na Myslivecký rybník v přírodní památce 
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ní ves s kostelem a tvrzí. Na základě archeologické-
ho výzkumu a podle zasvěcení zdejšího bývalého
kostela sv. Gotharda můžeme usuzovat, že vznikla již
ve třicátých letech 12. století. Prvními známými maji-
teli vsi a místní tvrze byli pražští měšťané. Roku 1351
prodala ves vdova po staroměstském měšťanovi Ul-
manovi Mikuláši Rokycanskému, příslušníku jiné
známé rodiny ze Starého Města pražského. Od roku
1371 ji měl v držení Štěpán Litoměřický, který ji roku
1412 pronajal na šest let sestře Kateřině. Ještě před
vypršením smluvené doby se dostala do rukou Pec-
mana z Babic a Frenclina z Kotvic. Za doby jejich exi-
stence je ve vsi roku 1417 poprvé přímo zmíněna
tvrz. Poté získal Litožnici Štěpán z Novosedel, od ně-
hož přešla roku 1476 na manželku Ludmilu. Roku
1506 se tvrz připomíná výslovně jako pustá. Během
16. století pak byla opuštěna i vesnice, která zanikla
včetně kostela a již nikdy nebyla obnovena.

Při dílčím archeologickém výzkumu v letech 1969
a 1975 bylo zjištěno pět objektů, z nichž některé měly
obytný charakter a další objekty archeologové před-
pokládají v severním a severozápadním směru od do-

sud prozkoumané plochy. Kromě toho byly vykopány
i pozůstatky kostela, základy bývalé tvrze a byly na-
lezeny zlomky keramiky a gotických kachlů v 12.–15.
století, dále zlomky železa a některé další předměty.
Vedle zmíněných středověkých nálezů byly zjištěny
také ojedinělé zlomky z hradištního období a stopy
osídlení z doby římské. Památkou na tuto zaniklou
farní ves je místní název v dubečském katastru V Li-
tožnicích a pojmenování jedné z běchovických ulic Li-
tožnická.

Po zániku vsi svahy zarostly lesem a v 19. století
zde bývala bažantnice, která byla zrušena v roce
1868. Tři rybníky – Myslivecký, Nový a V Mýtě – byly
vybudovány na místě původního velkého rybníka
v 50. letech 20. století.

V roce 1988 byla soustava rybníků, přilehlých pod-
máčených luk a svahů údolí Říčanského potoka vy-
hlášena jako zvláště chráněné území. Současná ve-
getace zahrnuje zejména pobřežní a mokřadní
společenstva, která mají význam jako biotop ptactva
i dalších živočichů, zejména obojživelníků. Přírodní
památka Litožnice je především ornitologickou loka-

Plánek přírodní památky o rozloze 27,99 ha (zeleně – hranice CHÚ, červeně ochranné pásmo)



litou. Její význam spočívá hlavně v tom, že předsta-
vuje jednak hnízdiště, ale také důležité útočiště ptá-
ků při podzimních a jarních migracích. Obě funkce
jsou pro současnou pražskou aglomeraci nezastupi-
telné. Z ptáků zde hnízdí například moták pochop,
strnad rákosní, potápka malá, potápka roháč a další.
Z obojživelníků se vyskytují skokani, dva druhy ro-
puch a čolek obecný.

Litožnice také představuje významný krajinný pr-
vek. Celé, zvláště chráněné území, patří do přírodní-
ho parku Říčanka a tvoří tak jeho nejsevernější část.
Parkem byl vyhlášen v roce 1984 za účelem ochrany
krajinného rázu. Rozkládá se na ploše 407,7 ha
a jeho osou je Říčanský potok mezi Uhříněvsí a Bě-
chovicemi. Území si dosud uchovává ráz venkovské
krajiny – střídání polí, luk a rybníků, menších a vět-
ších lesních porostů.

Litožnice a její okolí je vhodné i k rekreačním úče-
lům. Poslední dobou jsou vodní plochy často využí-
vány rybáři. Na své si přijdou i milovníci procházek.
Přístup z Běchovic 1 je možný od silničky směřující

28 ◆ ŽIVOT BĚCHOVIC 11/2010

od vodní nádrže Jalovka k vrchu Tábor, ze které se
odděluje vpravo polní cesta, která nás dovede k se-
vernímu okraji chráněného území. Z Běchovic 2 mů-
žeme využít modrou turistickou značku, ze které se
před Dubčí odděluje vlevo polní cesta, která končí
u soustavy rybníků.

Dosud je to klidné místo, ale během následujících
let bude území Litožnice obklopeno ze tří čtvrtin dál-
ničními tahy a tento významný krajinný prvek tak ztra-
tí své nynější kouzlo. I pro živočichy bude komunika-
ce překážkou a omezí jejich migraci. Rušné tepny
v blízkosti budou mít jistě vliv na ptactvo, které nebu-
de mít klid na hnízdění a přesune se jinam. Využijte
možnosti, kdy komplex lesa a rybníků je poklidným
a odpočinkovým koutem a během prosluněných pod-
zimních dnů může být cílem příjemné procházky.
Ovšem nelze čekat upravené cesty, takže pokud se
chystáte projít celé území křížem krážem, bude to pro
Vás spíše dobrodružnější procházka.

Bc. Aleš Rudl

Tip na vycházku

Za památnými stromy správního 
obvodu Prahy 21

Památnými stromy jsou vyhlašovány mimořádně
významné stromy, jejich skupiny a stromořadí. Tato
zvláštní kategorie ochrany dřevin je ukotvena v zá-
koně číslo 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny.
Stávají se jimi obvykle dřeviny, které vynikají svým
vzrůstem nebo věkem.Vyhlásit mohou orgány ochra-
ny přírody i zvlášť cenné nepůvodní dřeviny jako na-
příklad platany nebo cedry. Důležitou roli hraje i his-
torie stromů, ty mohou připomínat významné
události, nebo jsou spojeny s pověstmi či bájemi.

V Praze je v sou-
časné době vyhlá-
šeno 190 památ-
ných stromů. Do
konce roku přibude
6 dalších.

Ve správním obvo-
du Prahy 21, kam
patří Újezd nad Lesy,
Běchovice, Klánovi-
ce a Koloděje, je
v současné době vy-
hlášeno 5 památ-
ných stromů.

Vycházku může-
me začít v Újezdu
nad Lesy v lokalitě
Blatov. V ulici Staro-

kolínská za domem č. 1144 roste jasan ztepilý
(50°4’46.545’N, 14°38’41.258’’E), který byl vyhlášen
za památný v roce 2009. Je pravděpodobně nejstar-
ší dřevinou katastrálního území Újezd nad Lesy
a podle obvo-
du kmene, kte-
rý má 465 cm,
je druhým ne-
jmohutnějším
památným ja-
sanem v Pra-
ze. Jeho stáří
je odhadováno
na 180 let.
Rozložitá ko-
runa sahá do
výšky 27 m
a její šířka je
20 m. Roste
však na soukromé zahradě, a tak se k jeho kmeni jed-
noduše nedostaneme.

Zastavíme-li se u názvu Blatov, tak toto jméno je
odvozováno od dřívějšího místního jména „Na blatie“,
tj. místo, kde jsou močály, mokřady a bláto, ke které-
mu byla přidána přípona -ov.

Ulice Oplanská a následně Druhanická nás dove-
de k hasičské zbrojnici.Tam byla ve stejném roce jako
jasan vyhlášena lípa velkolistá (50°4’19.565’’N,
14°39’9.215’’E) za památný strom. Významná je
hlavně z historického hlediska. Za její výsadbu vděčí-
me újezdskému okrašlovacímu spolku, který byl za-
ložen 9. srpna 1903. Do vínku si dal péči o zvelebo-
vání a okrašlování obce. Jeho prvním předsedou byl
Antonín Kožíšek a ten 29. května 1919 navrhnul vy-
sazení Lípy svobody při příležitosti prvního výročí

Památný jasan ztepilý 
u Starokolínské

Lípa velkolistá u hasičské zbrojnice
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vzniku republiky. Za-
stupitelstvo jeho ná-
vrh jednoznačně při-
jalo a určilo místo
pro vysazení na po-
zemku u dnešní ha-
sičské zbrojnice.
Dne 28. října 1919
uspořádal Okrašlo-
vací spolek spolu
s obcí zvláštní slav-
nost, při které byla
Lípa svobody zasa-
zena. Důležité bylo,
že této slavnosti se
zúčastnil i prezident
T. G. Masaryk se
svou dcerou Alicí,
který v tu dobu po-

býval na nedalekém zámku v Kolodějích. Lípa má
v letokruzích zapsanou tuto historickou skutečnost
a upozorňuje tak na ni další generace. Pro úplnost
ještě uveďme rozměry lípy – obvod kmene má 162
cm a její koruna sahá do výšky 15 m.

V Kolodějích v tamější zámecké oboře roste pa-
mátný dub Karel (50°3’36.27’’N, 14°38’3.1’’E), který
má hned několik prvenství. Je nejstarším a nejmo-
hutnějším památným stromem v Praze. Dub se jme-
nuje Karel proto, že podle pověsti ho zasadil samot-
ný císař a král Karel IV. v roce 1359. Pravděpodobněji
byl vysazen až o sto let později. Pod dubem bylo kdy-
si vystavěno pódium, kde se konaly různé akce
a oslavy. Státníci, kteří na zámku v Kolodějích pobý-
vali, pod ním přijímali návštěvy. Dub má obrovský
kmen s obvodem 734 cm a koruna sahá do výšky
27 m. Jeho stáří je odhadováno na 550 let. Strom už
poznamenal zub času, koruna již není tak rozložitá
jako bývala dříve a vnitřek stromu tvoří dutina. Cho-
dit za ním však nemusíme, protože do veřejnosti ne-
přístupné obory bychom se stejně nedostali. Jeho
současný stav je vidět na fotografii.

Od lípy půjdeme nejprve ulicí Staroújezdskou a poté
komunikací Staroklánovickou, která nás dovede do
Klánovic. Tam na nás čekají dva památné duby. První
najdeme jen kousek od nádraží ve Smiřické ulici, na
zahradě u domu č. 268. Mohutný dub letní
(50°5’21.996’’N, 14°40’3.694’’E) má rovný kmen s ob-
vodem 300 cm a jeho koruna sahá až do výšky 25 m.
Dub připomíná původní lesní porost a výstavbu Klá-
novic, které vznikaly jako „lesní“ město, kdy byla zá-
stavba citlivě umísťována do lesního komplexu. Stavi-
telem byl Václav Klán, který zde od roku 1878 začal
stavět první domky na místě lesa nazývaného Vidrho-
lec (o kterém jste se dozvěděli v minulém čísle). Stá-
ří dubu je odhadováno na 160 let a ač roste v zahra-
dě, je celkem pěkně viditelný i z ulice.

Procházkou touto poklidnou městskou částí směřu-
jeme do ulice Malšovická (čp. 218), kde na nás čeká

poslední památný strom naší procházky. Opět se jed-
ná o dub letní (50°5’55.556’’N, 14°39’44.183’’E).Také
roste na soukromém pozemku, ale tak těsně u plo-
tu, že si ho můžeme celý podrobně prohlédnout. Sil-
ný kmen se větví ve dvě velké větve nesoucí celou
rozložitou deštníkovitou korunu, která zhruba z jed-
né poloviny zasahuje nad komunikaci, z druhé pak
zastřešuje část zahrady. Kmen má obvod 385 cm
a výška koruny je 24 m. Dub je zbytkem původního
porostu ještě před založením Klánovic. Zároveň je to
strom hraniční, který býval na okraji porostu. Podí-
váme-li se na historii pozemku, pak zjistíme, že jeho
část blíže k lesu je vedena jako lesní parcela, zatím-
co druhá část bývala bez porostu. Povšimnout si
toho můžeme i v okolních zahradách, kde je patrné,
že v částech blíže k lesu je více dřevin, zatímco
v druhé bývají domy. Velikán významný svým nad-
průměrným vzrůstem a věkem byl za památný vy-
hlášen v roce 1998.

Internetové stránky www.prazskestromy.cz

Jestli vás vycházka zaujala a rádi by jste se do-
zvěděli, kde rostou další památné stromy v Praze, tak
se podívejte na www.prazskestromy.cz. Tam najde-
te veškeré informace o starých velikánech na území
hlavního města. Dočtete se například o tom, že v Pra-
ze byly instalovány nové informační tabule u vybra-
ných stromů nebo jejich skupin, a v galerii stromů se
můžete podívat, jak se památné stromy mění v prů-
běhu celého roku.

Bc. Aleš Rudl

Dub Karel v Kolodějích

Dub letní v Malšovické ulici
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K¤ÍÎOVKY A SUDOKU

Památník běžeckého závodu, který se poprvé konal v roce 1897, je dílo sochařů …….

Jména sochařů naleznete v tajence.

Cílem sudoku je umístit čísla v rozsahu 1 až 9 do políček herní plochy, kterou tvoří čtverec obsahující 9 menších
čtverců. Velmi důležité je, že se v žádném z 9 čtverců, řádku a ani sloupci nesmí opakovat žádné z čísel.

Jinak řečeno v každém z řádků, sloupců a menších čtverců musí být všechny čísla 1 až 9.
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OKÉNKO ZDRAVÍ

V dnešní době je
jen málokdo z nás
při nemoci dlouho
doma. V obavách
o ztrátu zaměstnání
a i z finančních dů-
vodů se většinou po
pár dnech, kdy už
nám je trochu lépe,
sebereme a jdeme
opět do práce.

V případě, že se
takto chováme ke
svému organismu,
nemůžeme se ná-
sledně divit, že za

pár dní je nám opět
mizerně.

Po prodělané nemoci je tělo zaneseno různými to-
xickými látkami a škodlivinami. Je tedy vhodné, začít
s detoxikací nebo-li očistou organismu. Očista je zá-
roveň i prevencí civilizačních chorob, zvyšuje
obranyschopnost organismu a celkovou kondici na-
šeho těla.

Při detoxikaci je důležité, abychom se zaměřili po-
stupně na všechny orgány v těle. V případě očisty
pouze jednoho orgánu by detoxikace neměla takový
účinek.

Způsob očisty nejdůležitějších orgánů 
v našem těle:
❍ Střeva – je důležité aby jste jedli dostatečné

množství stravy bohaté na balastní látky a hod-
ně zeleniny. Tím dojde k upravení stolice. Snažte
se sladit mléčným cukrem nebo medem, ne cu-
krem klasickým. Můžete konzumovat i nápoje ur-
čené speciálně pro detoxikaci.

❍ Játra – detoxikační činnost jater podporuje pití
zeleného čaje a čaje lapacho. Zkuste konzumo-
vat i artyčoky, které detoxikaci významně podpo-
rují.

❍ Ledviny – doporučuje se denně vypít dva litry
tekutin. Nejlépe čaje (zelený, lipový, kopřivový,
heřmánkový), minerální neperlivé vody, prameni-
tou vodu nebo speciální nápoje připravené k očiš-
tě ledvin. Vylučování ledvinami podporuje konzu-
mace chřestu a petržele.

❍ Sliznice – velice účinná je olejová terapie, která
pomůže tělu zbavit se jedů. Zároveň detoxikačně
působí i na celý organismus (příznivě na zánětli-
vé procesy, onemocnění kůže). Olejová terapie
spočívá v tom, že před snídaní a před obědem si
vezměte půl polévkové lžíce nerafinovaného, za

studena lisovaného slunečnicového oleje. Asi 10
minut jím potom proplachujte bez námahy a sil-
nějšího sání zuby a sliznicí.

❍ Plíce – choďte pravidelně na procházky, prová-
dějte různé dechové terapie.

Tělo můžete očistit i v době kojení. Detoxikace
v tomto případě spočívá v tom, že na určitou dobu vy-
necháte ze svého jídelníčku maso a masové výrobky
a nahradíte je rostlinnými bílkovinami. Na dva až tři
dny by jste měli vynechat i mléčné výrobky a mléko.
Konzumujte především celozrnné obiloviny, zele-
ninu a ovoce.

Třídenní detoxikační dieta:
❍ 1. den – dopoledne 1,5 l čisté neperlivé vody + 2

jablka, odpoledne 1,5 l neperlivé vody + 2 jablka
+ 2 mrkve

❍ 2. den – dopoledne 1,5 l neperlivé vody +2 baná-
ny + 2 jablka, odpoledne 1,5 l neperlivé vody + 2
jablka + 2 mrkve + krajíc tmavého chleba

❍ 3. den – dopoledne 1,5 l neperlivé vody + 2 jabl-
ka + talíř polévky ve složení (brambory, mrkev, ce-
ler, hrášek, cibule), odpoledne 1,5 l neperlivé vody
+ 2 jablka + talíř polévky

❍ Další dny zařazujeme postupně dušené kuřecí
maso s rýží, dušenou zeleninu s těstovinami nebo
rýží, špenát. Konzumace smažených pokrmů se
nedoporučuje

Zdroj: Žena a rodina

Aromaterapie
Aromaterapie harmonizuje všechny stránky or-

ganismu. Pohlíží na zdraví jako na pozitivní stav
těla a mysli nikoli pouze jako stav bez nemoci..

Jde o jednu z nejstarších terapií s kořeny starými
více než 6 000 let. Starořecký lékař Hippokrates pou-
žíval aromatické koupele a masáže vonnými oleji jako
cestu ke zdraví a duchovní harmonii. Karafy s vonný-
mi oleji byly objeveny v hrobech faraonů. Účinky éte-
rických olejů byly známy v Tibetu, Číně, v neposled-
ní řadě je používali Mayové a Aztéci.

Aromaterapie je jemnou, ale efektivní metodou
posílení těla i ducha použitím přírodních aroma-
tických olejů.

Vůně přijímáme a vyhodnocujeme nejrychleji ze
všech smyslů. Molekuly aromatických látek vstupují
do mozku čichovými kanálky, kde vyvolávají produk-
ci látek způsobujících uvolnění a relaxaci, prostřed-
nictvím plic vstupují do celého těla, jsou přijímány
i kůží.

Podzimní očista organismu
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Čich je první ze smyslů, které člo-
věk po narození používá k seznáme-
ní se s okolním prostředím. Vůně
v nás spouští celou řadu emocionál-
ních reakcí. Otisk vůní se ukládá do
paměti pevněji než tvar nebo název
rostliny.

Aromaterapie využívá přírodních
éterických (esenciálních) olejů.

Účinnost aromaterapie závisí vel-
kou měrou právě na čistotě použitých
olejů.

Působení esenciálních olejů
Vůně esenciálních olejů a silic je nejúčinnější při

léčbě stresu. Dokáže přinést úlevu a uvolnění celému
tělu. Harmonizuje duševní rozpoložení.

Rozmanité vůně mohou také povzbudit a podpořit
naše aktivity, stimulují obranné schopnosti organis-
mu.

Na pokožku mají dle svého složení esenciální ole-
je zejména prohřívací, chladivé nebo pěstící účinky.

Základní dělení esenciálních olejů dle účinků

uklidňující vůně:
cedrové dřevo, heřmánek, růže, skořice, šalvěj,
ylang-ylang, vanilka

tišící i povzbuzující vůně:
bergamot, jalovec, levandule

antistresové působení:
heřmánek, levandule, máta, santalové
dřevo

osvěžující účinky:
lemongrass, mandarinka, máta, nero-
li, pačuli

Esenciální oleje dle vůní a ročního
období

citrusová, bylinná, travnatá vůně – JARO:
bergamot, grep, heřmánek, lemongrass, mandarin-
ka, pomeranč
květinová vůně – LÉTO:
jasmín, levandule, meduňka, neroli, růže, ylang-ylang
dřevitá, pryskyřitá vůně – POZDNÍ LÉTO:
pačuli, růžové dřevo, santalové dřevo
vzdušné aroma – PODZIM:
borovice, cedr, eukalyptus, jedle, kafr, kosodřevi-
na, máta, tea-tree
kořeněná, prohřívající vůně – ZIMA:
hřebíček, jalovec, mateřídouška, skořice, zázvor

Šárka Hudečková
Zdroj, foto: Síla doteku.cz

POLICIE INFORMUJE

DBA Praha - Bûchovice, ul. âeskodrodská

Ve dnech 7. a 8. září 2010 v době od 02:00 – 06:00 hodin proběhly
dvě dopravně-bezpečnostní akce konané na Praze 9 – Běchovice, 
ul. Českobrodská.

Do akcí byli nasazeni 2 policisté z místního oddělení Újezd nad Lesy
a 2 policisté z oddělení dopravní policie Praha III.

Úkolem akcí bylo za pomoci radaru zjistit zda v ulici Českobrodská v nočních hodinách vozidla nepřekračují
stanovenou povolenou rychlost.

datum akce zjištěno porušení rychlosti kontrolováno kontrolováno
(2:00-6:00 hod.) přestupků (50km/h) vozidel osob

7. 9. 2010 7 7 7 7

8. 9. 2010 5 5 5 5

Při výše uvedených akcích nebyl zjištěn žádný přestupek porušení stanovené rychlosti nákladním vozidlem,
veškeré přestupky uvedené v tabulce byly spáchané řidiči osobních vozidel.

npor. Bc. Pavel Kroupa, komisař
zástupce vedoucího MO Újezd nad Lesy
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8.30 – 12.30 Skotačení v Koloběžce hlídání dětí od 2 let bez rodičů

14.00 – 19.30 NZDM Autobus klub pro mladé lidi od 5. třídy do 21 let

14.00 – 18.00 Individuální doučování pro žáky základních a středních škol

15.45 – 17.00 Výtvarná dílnička pro nejmenší s rodiči pro děti od 2 do 7 let s rodiči
MŮŽETE PŘIJÍT I NA JEDNOTLIVÉ HODINY

17.00 – 18.00 Moderní tanec pro holky od 7 do 10 let

18.10 – 19.40 Angličtina pro mírně pokročilé výuka pro dospělé

ÚTER¯

9.30 – 12.30 Rodičovské centrum Koloběžka herna s programem pro děti a rodiče

14.00 – 18.00 Individuální doučování pro žáky základních a středních škol

14.00 – 19.30 NZDM Autobus klub pro mladé lidi od 5. třídy do 21 let

16.00 – 18.00 Terénní program pro děti a mládež pro mladé lidi od 6. třídy do 26 let

18.45 – 20.15 Angličtina pro pokročilé výuka pro dospělé

ST¤EDA

10.00 – 13.00 Rodičovské centrum Koloběžka herna s programem pro děti a rodiče

14.00 – 19.30 NZDM Autobus klub pro mladé lidi od 5. třídy do 21 let

14.00 – 19.00 Individuální doučování pro žáky základních a středních škol

âTVRTEK

9.00 – 10.00 Yamaha class – Robátka zpívání, tanec, říkadla, pro děti od 4. měs.

10.00 – 11.00 Yamaha class – První krůčky zpívání, tanec, říkadla, pro děti od 2let

11.00 – 12.00 Yamaha class – První krůčky zpívání, tanec, říkadla, pro děti od 3let

13.00 – 18.00 NZDM Autobus klub pro mladé lidi od 5. třídy do 21 let

14.00 – 18.00 Individuální doučování pro žáky základních a středních škol

16.00 – 18.00 Terénní program pro děti a mládež pro mladé lidi od 6. třídy do 26 let

16.00 – 17.30 Streetdance pro děti od 10 do 14 let

19.00 – 20.00 Power jóga pro dospělé   
MŮŽETE PŘIJÍT I NA JEDNOTLIVÉ HODINY

PÁTEK

8.30 – 12.30 Skotačení v Koloběžce hlídání dětí od 2 let bez rodičů

14.00 – 18.00 Individuální doučování pro žáky základních a středních škol

st 17. 11. od 17.30 hod Lampiónový průvod spolupořádaný s MČ Praha - Běchovice a slavnostní otev-
ření nových prostor RC Koloběžka.

pá 26. 10. od 17.00 hod Výtvarné a kreativní kurzy pro dospělé – Výroba adventních věnců Cena včet-
ně materiálu 250,- Kč. Více informací na tel č. 733 182 520 nebo na koloběž-
ka@neposeda.org

NEPOSEDA

PONDùLÍ



V týdnu od 20. do 26. září se ve 46 městech Čes-
ké republiky uskutečnil Týden nízkoprahových klubů.
Cílem akce bylo upozornit na práci a význam nízko-
prahových zařízení pro děti a mládež.

Akci uspořádala Česká asociace streetwork za

podpory Nadace Vodafone ČR a ve spolupráci s Níz-
koprahovými kluby pro děti a mládež.

Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež Autobus
se do této akce rovněž zapojilo. V úterý 21. 9. jsme
přenesli prostředí klubu pod širé nebe na travnatý
prostor před Centrem sociálních služeb Běchovice.
Vynesli jsme oblíbené vybavení klubu, jako je např.
fotbálek, sedačka nebo šipky. Rovněž jsme prezen-
tovali naši činnost, tedy co, pro, koho a jak děláme.
Akce se zúčastnil celý pracovní tým zařízení, který na
klubu střeží dodržování bezpečného prostoru a který
je vždy ochoten poradit a pomoci. Pro účastníky jsme
připravili workshop výroby náušnic, který nakonec
ocenily nejen slečny!
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so 27. 11. 15.00–18.00 hod tradiční Vánoční dílna určená pro rodiče s dětmi. Přijďte si vyrobit originál-
ní dárek pro nejbližší pod stromeček a příjemně se naladit na přicházející
Vánoce!

so 11. 12. a ne 12. 12. od 10:00 hod Masáže dětí a kojenců – Kurzy masáží jsou určeny všem dětem již
od jejich narození. Zlepšují zdravotní stav astmatiků a alergiků. Jed-
na lekce trvá 1,5 hod., cena kurzu je 900 Kč. Tel č. 733 182 520.

pá 17. 12. od 17.00 hod Výtvarné a kreativní kurzy pro dospělé – Výroba gelových svíček Cena včet-
ně materiálu 250,- Kč. Více informací na tel č. 733 182 520 nebo na koloběž-
ka@neposeda.org

ne 19. 12. od 17. 00 hod. tradiční běchovický Adventní koncert spolupořádaný s MČ Praha – Běcho-
vice.

Více informací naleznete na www.neposeda.org.

NÍZKOPRAHOVÝ KLUB AUTOBUS
POD ŠIRÝM NEBEM
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více než dvaceti letech.Termín je již stanoven – 22. led-
na 2011 od 19.30 hodin v sokolovně ve Sportovním
centru Běchovice. Více informací získáte z plakátů
anebo na tel. čísle 608 707 248. Předprodej vstupenek
se rozjede v měsíci listopadu, tak nepromarněte šan-
ci a rezervujte si svůj vlastní stůl.

Tomáš Hrubý – velitel JSDH
Ondřej Martan – starosta SDH

V průběhu celého školního roku nabízíme individuální doučování žáků ZŠ i SŠ z matematiky, českého
jazyka, angličtiny, případně i dalších předmětů.

Naši lektoři pomohou Vašim dětem s přípravou na přijímací zkoušky, děti si prohloubí a upevní znalosti zís-
kané ve škole. Výuka probíhá v budově ZŠ Běchovice.

V případě zájmu kontaktujte Alici Pechovou na tel. č.: 733 685 911 nebo na vzdelavani@neposeda.org.

UKONČENÍ SOCIÁLNÍ SLUŽBY PORADENSKÝ SERVIS PORSE
PRO LIDI V KRIZI

DOUČOVÁNÍ ŽÁKŮ ZŠ

Z důvodu nedostatku finanční podpory od stá-
tu a rozhodnutí Magistrátu hlavního města Prahy
(MHMP), že sociálních poraden je v Praze příliš a na
naši poradnu nepřispěje, končí k 11. listopadu soci-
ální služba Poradenský servis PORSE pro lidi v kri-
zi. Nejsme schopni její provoz pokrýt z jediné dotace,
která tvoří pouze třetinu potřebného rozpočtu.

Poradenský servis je na Praze 21 již zaběhnutý
a pomáhá, proto ho nerušíme úplně. Naše pracov-
nice bude v nelehkých situacích pomáhat lidem
dále, nebude to však již pod hlavičkou sociální
služby. Jednotlivé konzultace budou zpoplatněny
částkou 50,- Kč. Telefonní jednorázové konzultace
ponecháme zdarma. Nabízí široké spektrum pomoci

a podpory těchto oblastech: mezilidské a rodinné
vztahy, hledání zaměstnání, bytové otázky, pomoc při
jednání s úřady, ochrana spotřebitelů, právní otázky
atd.

Nově nabízíme psychoterapii, či jak ji někteří na-
zývají „léčbu duše“ pomocí psychologických pro-
středků. Pokud dlouhodobě prožíváte životní nespo-
kojenost, zmatek, pocity viny, bezmoc, osamělost,
únavu, nebo „divné“ pocity. Nerozumíte sobě, či své-
mu okolí. Nedaří se vám vyrovnat s životními ztráta-
mi či změnami, obraťte se na nás. Spolu se nám lépe
podaří vaši situaci změnit a zlepšit kvalitu vašeho ži-
vota. Objednávejte se na tel. č. 739 491 633 nebo e-
mailem: porse@neposeda.org

SBOR DOBROVOLN¯CH HASIâÒ

V průběhu měsíce září a října
letošního roku se hasiči aktivně
účastnili mnoha akcí pořádaných
městskou částí.Svoji techniku za-
půjčili na Loučení s prázdninami,

běh Běchovice – Praha a samozřejmě na mnoha dal-
ších akcích pomáhali s přípravou. V letošním roce se
soustředíme na přípravu prvního hasičského bálu po

INZERCE

Přenecháme za odvoz
dřevěné palety 

z areálu VÚ Běchovice.

Tel. 774 466 562
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Rady, jak nespáchat ekologický zločin
Lednice, stará, ale funkční, vhodná na chatu, značka za
odvoz. Celkem typický inzerát, ze kterého je jasně patrná
dnešní tržní hodnota starých spotřebičů. Ani takový inze-
rát přitom už často nezabere.

České chaty a chalupy už jejich majitelé vybavili vesměs
podobným způsobem, nejčastěji ovšem z vlastních zdro-
jů. Letité spotřebiče mají navíc proti těm současným něko-
likanásobně větší spotřebu energie, takže i mnozí chataři
si raději pořídili nové. Nezbývá tedy, než se i takových, za-
tím stále „použitelných“ domácích pomocníků, zbavit stej-
ně jako těch, co už definitivně přestali fungovat.

Rada první: Zapomeňte na kutilství! Soused
sice možná dodnes používá sekačku
s motorem z pračky nebo kompresor
demontovaný z lednice, zároveň ale
má na triku ekologický zločin. Olej
a hlavně freony, které přitom unikly,
příroda jen tak nepromlčí. Vysloužilé elek-
trospotřebiče může každý občan odevzdat zdarma
k ekologické likvidaci, ale jen v případě, že jsou kompletní! 

Rada druhá: Vyhněte se popelnicím! Lednici nebo prač-
ku nenacpete ani do velkého kontejneru na komunální
odpad, takový fén ano. Velikost spotřebiče ale není důle-
žitá: do směsného odpadu nepatří žádný z nich. Jejich
výrobcům ukládá zákon povinnost zajistit ekologickou li-
kvidaci „vysloužilců“. K jejímu financování slouží takzva-
né recyklační příspěvky, které jsou součástí ceny nových
výrobků. Nezvyšujte tedy výdaje, které mají města a obce
s likvidací směsného odpadu: hradí je beztak z vašich pe-
něz. Za spotřebič hozený do popelnice nebo postavený
vedle ní můžete navíc dostat pokutu až 20 000 korun!

Rada třetí: Najděte správné místo! K legálnímu odklá-
dání starých elektrozařízení slouží takzvaná místa zpět-

ného odběru. Vytvářejí je města a obce, prodejci elektro
nebo třeba servisy ve spolupráci s kolektivními systémy.
To jsou partneři, jejichž prostřednictvím výrobci plní své
zákonné povinnosti. Nejbližší takové místo vašemu byd-
lišti najdete na internetu (na stránkách největšího kolek-
tivního systému ELEKTROWIN, který zajišťuje zpětný
odběr elektrospotřebičů v celé České republice –
www.elektrowin.cz). Poradí vám také na vašem obecním
či městském úřadě. Samozřejmostí už dnes je, že váš
starý spotřebič odveze prodejce, který k vám domů do-
praví nový.

Rada čtvrtá: Počkejte na mobilní svoz! Pokud to máte
k nejbližšímu sběrnému místu daleko, počkejte, až vaše

obec či město příště zorganizují mobilní
svoz odpadu. Zákon stanoví, že je tře-

ba to udělat minimálně dvakrát do
roka. ELEKTROWIN například na-
bízí svazkům obcí a mikroregionům

zdarma Putující kontejner, který je
možné pro obec zajistit i nad rámec mo-

bilních svozů. Stovky prodejen také vybavil speciální-
mi sběrnými koši. Stejné koše mají k dispozici i školy,
které se zapojily do ekologického projektu Ukliďme si
svět!.

Rada pátá: Buďte na sebe hrdí! Pokud staré spotřebiče
odkládáte jen do míst zpětného odběru, máte důvod k hr-
dosti. Přispíváte totiž významně k ochraně životního pro-
středí. Nejenže nevypouštíte do země olej a do vzduchu fre-
ony, ale také například šetříte elektrickou energii. Ze starých
spotřebičů se totiž dá získat přes 80 % materiálů vhodných
k dalšímu využití, většinou kovů. Jejich použití v hutích pod-
le průzkumu, který nedávno zveřejnil ELEKTROWIN, zatím
ušetřilo množství elektřiny, která by stačila obyvatelům tři-
cetitisícového města na rok. Díky tomu se také podstatně
snižují emise skleníkových plynů.

Nabízíme široký výběr uzenin, čerstvé drůbeží maso,

chleba, pečivo, doplňkový prodej základních potravin.

Možnost nákupu na stravenky.

Prodejní doba:

Pondělí – zavřeno

Úterý – Pátek 7:30 – 18:30 hod

Sobota – 7:30 – 12:00 hod

Těšíme se na Vás na adrese:

Maso – uzeniny, Mladých Běchovic 2, Praha 9.

Dne 4. 8. 2010 byla otevřena nová prodejna masa-uzenin

v Centru Běchovic.
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Jsme videopůjčovna s tradicí 11let provozu ve vašem okolí. Půjčujeme DVD a Blu-ray nosiče. Skladem
máme přes 5000 DVD a okolo130 Blu-ray disků. DVD a blu-ray lze objednávat přes náš on-line systém,
kde zákazník vidí přímo do půjčovny co je půjčeno,rezervováno nebo co se bude vracet. ww.t26star.cz

Bližší informace u obsluhy!!!

Prodáváme cigarety, tabák, noviny, časopisy, jízdenky, dobíjecí kupóny, DVD, CD, cukrovinky a nápoje.
Dále provozujeme sázkovou činost SAZKA s možností sázet a dobíjet telefony VODAFONE, O2, T-mobile,
prodej vstupenek a losů.

Nově v naší provozovně sázková společnost
FORTUNA – Příjem kurzových sázek na zápasy.

Připravujeme od října službu pro zákazníky
rozvoz DVD a Blu-ray disků domů.

Ceník služby a ostatní informace pro naše zákazníky se dozvíte na telefonních číslech:
7 76690663, 281972103.

PROVOZNÍ DOBA T26star. s. r. o ADRESA:T26star. s. r. o
Po-Pá 6°°–11°°   13°°–20°° Újezd nad Lesy ,Praha 9
So 9:30-12°°   15°°–20°° Starokolínská 95
Ne 15°°–20°° 190 16
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Přijímá nové dětičky
do svého kolektivu.

Nabízíme krátkodobé
i dlouhodobé hlídání.

www.baby-centrum-praha.cz

Hledám paní na úklid 
rodinného domku v Újezdû nad Lesy

1x t˘dnû 4–5 hodin.

Tel. 602768460.

LEVNÉ PROSTORY

Na vých. okraji Prahy pronajmu levně nízký objekt 670m2

v býv. zemědělském areálu. Vnitřní výška 255 cm,
kanceláře + odstavné plochy cca 1500 m2. Možnost
pronajmout i po částech. Cena 23,- Kč / m2 / měsíc.

Tel.: 608 773 259.

Místo pro zdraví, relaxaci a nové kfiivky tûla

V novém komplexu Centrum Běchovice nedávno otevřelo svoji
provozovnu dámské  wellness studio FRESH BODY s nabídkou
služeb pro regeneraci, formování a zeštíhlení těla.

Studio poskytuje svým zákazníkům několik typů revitalizačních
a redukčních procedur za pomoci populárních ověřených, ale
i zcela nových technologií. Například pro klientky, které chtějí ak-
tivním přístupem řešit své problémové partie těla, jsou vhodné
podtlakové fitness stroje VACU POWER běžecký pás, nebo úpl-
ná novinka DUAL ELIPTICAL STEPPER s možností volby pod-
tlaku a infra red výhřevu. Během třicetiminutové lekce svižné chů-
ze v podtlakovém prostředí se efektivně prokrví podkoží,
rozproudí lymfa a nastartují se detoxikační a redukční procesy
v organismu. Podtlaková terapie má také velmi příznivý vliv na po-
kožku těla a odstraňuje projevy celulitidy.

Pro klientky, které upřednostňují relaxaci a formování postavy
v klidové fázi, je k dispozici multifunkční ozdravná VIBROSAUNA
nebo široká nabídka masáží a speciálních tělových zábalů od
zkušených masérů. Masáže klasické, rehabilitační, sportovně-re-
generační, baňkovou terapii nebo masáž lávovými kameny vyu-
žijí jistě rádi i muži, s kterými studio pro objednání těchto služeb
počítá.

Cenová nabídka je dostupná díky výhodným permanentkám a re-
laxačním balíčkům i pro zákaznice, které chtějí intenzivně a pra-
videlně docházet na formovací a anticelulitidní procedury. K dis-
pozici jsou také dárkové poukazy, které lze na míru sestavit dle
přání zákazníka.

Studio FRESH
BODY chce svým
příznivcům nabíd-
nout nejen příjem-
né a komfortní pro-
středí pro aktivní

relaxaci, ale také je seznamovat s posledními trendy v oblasti zdravé výživy a ži-
votního stylu prostřednictvím odborných seminářů nebo individuálního poradenství
s nutričními terapeuty.

Součástí vstupních prostor je bar s posezením, kde můžete ochutnat z nabídky
speciálních druhů čajů a kávy, nebo doplnit dávku 100% přírodních vitamínů z čer-
stvého ovocného koktejlu. Na podporu pitného režimu nabízí studio čerstvě toče-
nou kyslíkovou vodu Oxywell. Kyslíkem obohacená voda má prokazatelné ozdrav-
né účinky na koncentraci, výkonnost a vitalitu těla. Stejně jako voda, je základní
složkou pro vnitřní chod našeho těla, tak i péče o tělo a náš aktivní způsob života
je základním ukazatelem našeho vnějšího vzhledu. Věříme, že služby studia
FRESH BODY se setkají s pozitivní odezvou a stanou se dalším příjemným mís-
tem setkávání v novém komplexu Centrum Běchovice.

Studio najdete na adrese:
FRESH BODY s. r. o., Mladých Běchovic 2, Praha 9 - Běchovice
tel. 777 780 528, www.freshbody.cz

Vibrosauna je revoluční wellness terapie
s výhodami několika léčebných a zeštíhlujících
procedur najednou. Polstrované jemně vibrující
lůžko, suchý horký vzduch uvnitř vibrosauny
a vnější vzduch ionizací zbavený škodlivin pro
oblast šíje a hlavy, je ideální relaxací pro pasivní
udržování kondice, snižování nadváhy, detoxikaci
organismu a zlepšování zdravého sebevědomí.
Významně pomáhá při zdravotních obtížích, např.
artritidě, bolestech zad, úrazech při sportu, potížích
s krevním tlakem, stresem, nespavostí apod.
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Památník běžeckého závodu, který se poprvé konal v roce 1897, je dílo 
sochařů J. HEJDUKA A V. RADVANA.

Hledáme hodného páníčka/paničku na občasné pohlídání
(přes den, někdy i o víkendu) malého společenského pejska

(boloňský psík). Nenáročný, hodný, přítulný. Nelíná.

Psa přivezeme i odvezeme. Děkujeme za pomoc.
Cena dohodou. Tel.: 603 179 206.

(Stačí poslat sms, zavoláme zpět).

Příjem inzerce:

tel.: 281 028 611, 734 448 768

pí Šárka Hudečková

Uzávěrka
inzerce a příspěvků 

pro č. 12/2010 je 15.11. 2010




